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Četvrtak, 17. april 2003. 
Svedok B-129

Otvorena sednica 
Optuženi je pristupio Sudu

Početak u 9.04 h 

Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. 
Izvolite, sedite.

sekretar: Časni Sude, na otvorenoj smo sednici.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Najs (Nice).

GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC NAJS

TUŽILAC NAJS: Možemo li, molim vas, da pređemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici. 

SUDIJA MEJ: Da

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Časni sude, nalazimo se na stranici 16 transkripta, 
paragraf 100. Svedoče B-129, možemo li da se vratimo na operaciju 
Treskavica iz juna i jula 1995. Jesu li “Tigrovi” bili poslati tamo?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Koliko njih i sa kojom svrhom?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Broj “Tigrova” na Treskavici je iznosio između 
60 i 70. Njihov zadatak je bio da, zajedno sa jedinicom Državne bezbednosti 
kojom je komandovao Vaso Mijović, preseku muslimanske komunikacijske 
veze oko Sarajeva.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li vam je Arkan rekao ko mu je dao uputstva 
da Tigrovi treba to da urade?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Arkan je obavestio mene i ceo štab o operaciji, 
mada je grupa išla direktno iz Erduta, ali je hteo da i mi budemo upoznati sa 
operacijom, a instrukcije mu je dala Državna bezbednost, kao što mi je on 
lično rekao i još mi je saopštio činjenicu da će jedinicu Državne bezbednosti 
da vodi Vaso Mijović. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Časni sude, ovu lokaciju možete nađemo u 
dokaznom predmetu 432, na dnu, desno i južno od Sarajeva. Ko su bili 
komadanti u operaciji Treskavica pod Vasom Mijovićem?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Mislite na članove Srpske dobrovoljačke 
garde?

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Bili su to pukovnik Kajman, Major Mladen 
Šarac i kapetan Svetozar Pejović poznatiji kao Peja.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: A da li je Jugoslav Simić imao kakvu ulogu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da. Bio je zadužen za radio i telefonske veze 
između nas i štaba u Beogradu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Sada, Vaso Mijović je bio u DB-u. Jeste li ga videli 
u Beogradu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Je li dolazio u vaš štab u toku operacije?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Dolazio je tokom operacije i neposredno 
pred početak operacije Treskavica. Tokom operacije na Treskavici, kad god 
bi bio u Beogradu svraćao bi da prenese informacije sa terena komadantu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Kako ste znali da je iz DB?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Postojalo je pravilo da kada osoba iz DB-a 
dođe, ne treba da čeka ispred već da se odmah uvede u štab i otprati do 
komadantove kancelarije, dok su drugi morali da najave svoj dolazak portiru 
koji je na dužnosti na poziciji 01 i jedino tako su mogli da uđu u štab. 
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Prema vašem znanju, da li je Arkan ikada i igde 
posetio Vasu Mijovića?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Posetio ga je u kasarni u Belom Manastiru 
posle operacije ‘’Oluja’’ 1995. godine, tačnije u avgustu te godine. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Beli Manastir se nalazi u dokaznom predmetu 
432, tabular 20, prema vrhu strane i oko pet inča od desne strane. Da li su 
na Treskavici srbijanska DB i “Tigrovi” imali odvojene ili zajedničke koman
dne centre?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Imali su zajednički komandni centar. Čovek 
koji je bio zadužen za operaciju je bio Vaso Mijović. Naši oficiri su bili ispod 
njega, što znači da su bili odgovorni njemu, ali su zajedno išli u akciju. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: I kada ste kontaktirali centar, je li vam uvek 
odgovarao jedan od njih ili nekad jedan, a nekad drugi čovek?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja i štab smo imali jedino telefonsku liniju sa 
njima i obično se na drugoj liniji javljao Jugoslav Simić, a nekada je i Vaso 
Mijovic lično znao da se javi na telefon. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Kako su bili plaćeni “Tigrovi” na Treskavici?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Što se tiče njihovih plata, ja ne znam ništa. 
To se sve odigravalo na terenu. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li znate išta o tome da je i ako jeste novac 
dolazio iz štaba u Beogradu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da li mislite na operaciju Treskavica ili 
uopšte?

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ne, na Treskavicu.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne znam ništa o tome.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li vam je Jugoslav Simić rekao išta po 
povratku u Beograd, o tome šta se dogodilo sa zarobljenicima u operaciji 
na Treskavici?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Molim vas recite preciznije.
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Rekao je da su pripadnici Drzavne bezbednosti 
mučili većinu zarobljenih Muslimana i nakon toga ih ubili.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li biste mogli na neki način da opišete neke 
metode mučenja koje su primenjene?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Molim vas precizno.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ono šta mi je najviše ostalo urezano u sećanju 
je to da su jednom prilikom jednom zarobljeniku gurnuli flašu kroz anus.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Dokazni predmet 432, tabular 15, za svedoka, 
molim vas. I, časni Sude, zbog vremena samo ću kratko da se pozabavim 
ovim dokumentima. Da li je ovo dokument koji niste videli pre vašeg dolaska 
ovde u svojstvu svedoka, ali koji ste ovde pregledali? Datum dokumenta je 30. 
jun 1995. godine i dolazi iz isturenog komandnog centra brigade specijalne 
policije u Trnovu i potpisan je od strane Ljubiše Borovčanina, a odnosi se 
na događaj od 19. juna kada je borbena policijska grupa, sastavljena od 4. 
odreda specijalne policije i Kajmanovog odreda izvela napad na Lučevik?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Prvi put sam ovaj dokument ovde videla, ali 
datum odgovara jer su gardisti bili na Treskavici krajem juna 1995. A krajem 
juna, tačnije 30. juna imali smo velike gubitke na Treskavici: dvojica su 
ubijeni, a dvojica teško ranjeni. Ova poslednja dvojica su odmah prebačeni 
za Beograd i odmah su izdahnuli. Jedan od ove dvojice se zvao Zoran Marić 
i bio je iz Šehovića u Republici Srpskoj. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ovo pismo koje se odnosi na Kajmanov policijski 
odred i na buduće uspostavljanje kontrole na putu Sarajevo-Trnovo, da li 
ima ikakve veze sa dokazima koje vi imate o tome da su Tigrovi bili na 
području Treskavice?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, jer se ovo ‘’Kajman’’ odnosi na jedinicu 
pod komandom pokojnog Dragana Petrovića Kajmana, oficira, pukovnika 
Srpske dobrovoljačke garde.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Hvala. Dokazni predmet 432, tabular 16. Slično, 
ukratko, da li je ovo dokument koji ste prvi put videli ovde kada ste došli da 
se pripremite za svedočenje?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Hvala.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Mej (May).

SUDIJA MEJ: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Rekao sam da ne vidim taj dokument na ekranu i 
nemam ga kod sebe.

SUDIJA MEJ: Zar niste dobili dokumente o kojima mi sad pričamo?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Da. Poslednji je ovaj iz centra za specijalnu obuku 
Teritorijalne odbrane Slavonije, Baranje i Zapadnog Srema i nijedan drugi 
dokument nije priložen.

SUDIJA MEJ: Treba da imate 15 i 16. Imate li njih, te tabulare?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Čekajte da pogledam. Imam 15. O kom dokumentu 
vi sada pričate?

SUDIJA MEJ: Sledeći bi trebalo da bude 16.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Pod 16 imam transkript.

SUDIJA MEJ: Da li biste dodali to šta imate Tužilaštvu da vidimo u čemu je 
problem? Dobro, ako optuženi to ne želi da uradi, da nastavimo.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: U ovom dokument, u poslednjem paragrafu 
postoji pominjanje ... Vidimo pominjanje 4. specijalnog odreda i ranjavanje 
četiri člana ovog odreda koji se nalaze u bolnici u Srebrenu. Da li se to slaže 
sa vašim pamćenjem događaja?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nije u pitanju Srebreno, već Srbinje. I u to 
vreme se zvalo Foča. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Prema vašem pamćenju, je li u Srbinju bilo ljudi 
koji su bili ranjeni i smešteni u bolnicu?
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, jer je doktorka koja ih je lečila, ovde 
govorim o dvojici teško ranjenih, javila da su prebačeni u Beograd i da su 
prebačeni u Urgentni centar u Beogradu. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Časni Sude, nećemo dalje da tražimo da 
raspravljamo o tabulatoru 17. Pre nego što pređem na paragraf 112, samo 
da postavim nekoliko pitanja u vezi sa stvarima koje bi mogle, a ne moraju 
da bude očigledne. Da li je Arkanov štab bio vidljiv u Beogradu i u kancelariji 
u kojoj vi radite?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da. Nalazio se prekoputa ‘’Zvezdinog’’ 
stadiona. Ulica Ljutice Bogdana broj 1A.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li je bilo teško da se identifikuje zgrada kao i 
ono šta se unutra dešavalo?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Možete li, molim vas, da mi postavite 
konkretno pitanje?

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da. Da li je bilo lako da se prepozna zgrada? Da 
li je postojao natpis na vratima?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nije bilo natpisa na vratima, ali su svi u 
gradu znali da je to bilo sedište Stranke srpskog jedinstva i štab Srpske 
dobrovoljačke garde i da ste pitali bilo koga na ulici pokazao bi vam. Ali niko 
spolja nije mogao da vidi šta se unutra dešava, jer su vrata bila zatvorena.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: I poslednje pitanje na ovu temu: kada su ljudi iz 
Arkanovih “Tigrova” prolazili kroz Beograd, da li su im vozila bila označena 
na neki način?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Što se tiče Beograda i prolaska kroz Beograd, 
vozila nisu bila označena, ali kada su išli iz Beograda u Erdut, imali smo 
naslikanog tigra na prednjem delu vozila?

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Strana 18, paragraf 11, dokazni predmet 432 
tabular 20, na mapi područje označeno sa ‘’A’’ prema zapadu ili levo 
na mapi, severoistočno od Knina. ‘’Operacija Banja Luka’’ u jesen 1995. 
godine. Čega se vi, u osnovi, sećate u vezi sa tom operacijom, molim vas, 
svedoče 129?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ta je operacija počela u spetembru, 
početkom septembra. Kada kažem ‘’Operacija Banja Luka’’ mislim Sanski 
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Most, Mrkonjić Grad, Ključ i Prijedor. Oko 200 “Tigrova” je učestvovalo u toj 
operaciji i sam Arkan je bio tamo. 16 članova Srpske dobrovoljačke garde je 
poginulo, a veliki broj je povređen, neki teže neki lakše. Jedinica je krenula iz 
Erduta. Pokojni komadant me obavestio o ovom kretanju jedinice. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li je svrha ove operacije bila povezana sa 
pozicijom koju je VRS imala u svom povlačenju sa područja Sanskog Mosta 
i Ključa?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, jer su oni napuštali svoje pozicije i bežali. 
Garda je otišla tamo da pokuša da ih zaustavi ili da spreči pad Banja Luke. 
Plašili su se da bi Banja Luka mogla da padne u neprijateljske ruke. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ko je iz srbijanskog DB-a bio zadužen za tu 
operaciju?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Čovek koji je na terenu bio zadužen se zvao 
Radojica Raja Božović i komadant Arkan je bio sa njima. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li su Tigrovi bili podređeni srbijanskom DB-
u?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Rekli ste da je i Arkan bio u ovoj operaciji. Da li 
ste, s vremena na vreme lično pričali sa njim, dok je bio tamo?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, često, skoro svaki dan.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: I da li ste dobili izveštaj od Borislava Pelevića 
zvanog Pele o tome šta je Arkan radio na terenu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, jer je Borislav Pelević tamo proveo tri 
dana. I po povratku mi je rekao da je pomogao Arkanu i generalu Taliću da 
održe Banja Luku. 

TUŽILAC NAJS: Dokazni predmet 432, tabular 18. Kabina će da nađe kratak 
transkript dva filmska inserta. Nisu jasno označeni prema njihovoj podeli, 
ali videćete da na dnu strane njihovog transkripta stoji referenca. I, u stvari, 
mislim da ću prvo da pustim taj insert ukoliko radi. Dobro, to je poslednji 
red tabulara18.

(Video snimak) 
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(Kraj video snimka)

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Nema zvuka, ali nije bitno. Videli smo transkript. 
možda dobijemo zvuk za sledeći snimak. Svedoče 129, videli ste to? Ko je 
prikazan na ovom snimku?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Na tom snimku je komadant Arkan, a iza 
njega Borislav Pelević Pele, u uniformi. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Iz transkripta se vidi da Arkan govori o svojoj 
nemogućnosti da uđe u Ključ?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS: Zbog kratkog vremena, preći ću na drugi deo snimka, 
polazeći od vrha strane, molim.

(Video snimak)

(Kraj video snimka)

TUŽILAC NAJS: Po mogućstvu sa zvukom, ako može. Očigledno je mreža 
pala u čitavoj zgradi i ...

(pauza)

SUDIJA MEJ: Situacija je sledeća. Imali smo problema sa generatorom 
i zbog toga nećemo moći da koristimo sudnicu broj 1. Ti problemi nisu 
rešeni. Međutim, ova sudnica nam je stavljena na raspolaganje, uz neke 
adaptacije. Zahvaljujemo se svima koji su nam omogućili da ovde radimo i 
da nastavimo sa današnjom raspravom. Od izuzetne je važnosti da sa ovom 
svedokinjom završimo danas, s toga ćemo da zasedamo od 10.50, kad smo 
počeli, još sat i po, znači do 12.20. Zatim ćemo da napravimo pauzu od 
pola sata i da zasedamo do 14.35 i izvinjavam se prevodiocima koji su po 
prvi put ispred nas. Gospodine Najs, ukoliko biste brzo završili, mogli bismo 
danas da završimo sa svedočenjem i čak da se, možda, osvrnemo na neka 
administrativna pitanja, ali bio bih vam zahvalan ako biste mogli da završite 
za pet minuta.
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TUŽILAC NAJS: Časni Sude, ne želim da kršim odluke o pisanim izjavama, 
ali moraću onda da navodim svedokinju da što pre završimo.

SUDIJA MEJ: U redu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Mi smo pre prekida gledali dokazni predmet 
432, tabulator 18, dva video snimka. Na drugome smo videli Arkana i neke 
Muslimane zatvorenike. On se njima obraćao i to vidimo iz dokumenta pod 
tabulatorom 18. Njima je rečeno da će da budu odvedeni u hotel na kafu. 
Gospođo svedokinjo, jednom rečenicom nam recite šta su vama kasnije 
‘’Tigrovi’’ rekli o sudbini tih muslimanskih zatvorenika?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Pošto sam ja taj snimak, kao i većina ljudi u 
Srbiji, videla na TV-u, ja sam ih pitala šta je sa tim Muslimanima bilo. Nakon 
toga mi je rečeno da više ne pitam o tome, što sam ja i učinila, naravno.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Onaj drugi čovek kog smo videli na snimku, 
Ljuban Ećim, da li je on bio komandant banjalučkog DB-a i tesno sarađivao 
sa Arkanom u vreme te operacije, odnosno koji je i inače blisko sarađivao sa 
Arkanom, posećivao Frenkija kada bi došao u Beograd, isto tako i Arkana? 
Da li je to tačno? Odgovorite kratko, sa da ili ne, molim vas?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li je on, Ljuban Ećim i Arkan, da li su se 
viđali redovno sa Frenkijem za vreme banjalučke operacije? I jedan čovek po 
imenu Kajkut i Radomir Sejmanović, pod nadimkom Šubara iz Banja Luke, 
da li su oni bili u štabu u Beogradu, u oktobru 1995. godine?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Pređimo na Prijedor. Ristić i Šarac, dvojica 
pripadnika “Tigrova”, da li su vam oni govorili kako su bili u Prijedoru sa 
Arkanom gde je u borbi poginulo 16 ‘’Tigrova’’ i jednom rečenicom oni su 
objasnili o kakvom je gubitku reč?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: 16 “Tigrova” je poginulo u celokupnoj toj 
operaciji Banja Luka u koju je bio uključen i Prijedor.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: A kakav je bio komentar u vezi sa Arkanovim 
vojnim sposobnostima? Zašto su ti ljudi poginuli? Šta je rečeno?
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Rečeno je da Arkan uopšte ne zna ... Da 
nema nikakvih vojnih sposobnosti da vodi vojnike u borbu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Simo Drljača je dva puta dolazio u Beograd 
1995. godine. Da li vam je Arkan rekao da su on i Drljača bili zajedno u 
Prijedoru i da li je Drljača dobio službenu zahvalnicu od SDG-a, mada je bio 
komandant prijedorskog DB-a?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Mihajlo Ulemek koji je bio na čelu vojne policije 
Arkanovih “Tigrovi” za banjalučku operaciju, vi ste to opisali ukratko juče, 
da li je on trebao da se vrati u bazu zato što je zlostavljao srpske dezertere? 
Ali je kasnije ponovo angažovan, jer je to traženo?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ja ću sada da preskočim dokazni Predmet 432, 
tabulator 19 i da pređem na sledeći. Da li su vam Momir Ristić i Mladen 
Šarac pričali o ubistvima civila Muslimana u Sanskom Mostu i da li su bili 
pod utiskom toga šta se dogodilo, kada su se vratili iz Sanskog Mosta? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li su oni zaista i opisali kako su ubijali 
Muslimane u džamiji dok su se molili i da li su rekli da je to bila njihova 
najteža operacija?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da. Opisali su da su u jednoj džamiji u 
Sanskom Mostu, dok su se Muslimani molili, pobili.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: U avgustu 1995. godine nakon operacije “Oluja”, 
da li ste u kampu u Erdutu videli negde između 500 i 600 ljudi, muškaraca, 
kako su u konvoju pristizali u kamp u civilnim autobusima, a radilo se o 
izbeglicama iz područja Kninske Krajine, iako su neki od njih bili u Beogradu 
već mnogo godina? Da li ste vi ustanovili da su oni, zapravo, bili uhapšeni 
u Srbiji i da su bili kratko zatvoreni u Sremskoj Mitrovici, a onda dovedeni u 
Erdut, gde su bili postrojeni? Glave su im bile obrijane, imali su uniforme i 
puške i zatim su sledećeg dana poslati na liniju razgraničenja između istočne 
Slavonije i Hrvatske, pod komandom “Tigrova”?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Mladen Šarac je rekao da je u operaciji u Erdutu 
bilo reč o 5.000 takvih ljudi.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Odluka da se ti ljudi privedu su navodno donele 
srpske vlasti.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS: Hvala, gospođo B-129. Izvinjavam ste što smo morali 
ovako brzo da pređemo ovaj deo. A sada će optuženi da vam postavlja neka 
dodatna pitanja.

SUDIJA MEJ: Molim privatnu sednicu, za trenutak.

(privatna sednica)

 
sekretar: Na otvorenoj smo sednici.

SUDIJA MEJ: Sad smo na otvorenoj sednici. Gospodine Miloševiću, sa ovom 
svedokinjom moramo danas da završimo. Nemojte da trošite vreme na 
izlišne komentare.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Molim vas da proverite ovo šta kažete, jer svedokinja 
je sve vreme, osim prvih nekoliko minuta koji su se ticali njene identifikacije, 
govorila na otvorenoj sednici. Evo, pogledajte sami u transkriptu. Od kada 
imate zatvorenu sednicu?

SUDIJA MEJ: Molim vas, nemojte da se prepirete. Izvolite, obradite materiju 
na način na koji smo rekli da to uradite. Postoje neke oblasti koje se moraju 
obraditi na privatnoj sednici. Sve ostalo će da bude na otvorenoj sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: A vi ćete sami moći da procenite i da vidite da ono 
šta ja pitam može da se odnosi isključivo na ono šta je bilo na otvorenoj 
sednici, pošto ja ne želim da se zatvara sednica. Drugo, gospodine Mej 
da raščistimo jedno tehničko pitanje, odnosno sasvim egzaktno pitanje. Do 
ovog prekida zbog koga je došlo zbog tog kvara na generatoru, na kraju 
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krajeva nije ni bitno, znate o čemu govorim. Svedokinja je svedočila puna 
tri sata. Juče tačno od 11.00 do 13.45, umanjeno za jednu pauzu, to je 
dva sata i 25 minuta. Jutros pre prekida, 35 minuta, što čini tri sata i sada 
u ovom nastavku još 15 minuta, što čini tri sata i 15 minuta. Prema tome, 
imajte u vidu ...

SUDIJA MEJ: Ne, ukupno je bilo tri sata. Ja sam zabeležio. Niste u pravu 
kada je reč o onom periodu od jutros. Svega 10 minuta smo radili, možda 
čak i manje i još 25 minuta pre toga. Imate tri sata. Izvolite, počnite, ako su 
vam uopšte potrebna sva tri sata sa ovom svedokinjom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Ovo su egzaktne činjenice koje možete proveriti 
na transkriptu. I moj saradnik je proverio na transkriptu tačno po minutima, 
pa se nadam da je i vama, pošto vam je transkript dostupan, može da bude 
vrlo ...

SUDIJA MEJ: Samo trošite vreme. Sve vam se ovo računa. Izvolite, počnite.

UNAKRSNO ISPITIVANJE: OPTUŽENI MILOŠEVIĆ

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, gospodine Mej. Ovo nije prvi 
put da se ne slažemo čak i o brojkama koje su sasvim egzaktne i dešavaju 
se ovde. Svedokinjo B-129, vi ste radili, prvo, u okviru izborne kampanje 
Stranke srpskog jedinstva, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kratko vreme, koliko vidim iz vaše izjave, 
već na samom početku, u jesen 1993. godine, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, u novembru i decembru.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ovde piše oktobar, novembar, 
ali meni je svejedno. Je l’ to znači radili ste dva meseca u okviru predizborne 
kampanje?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je bio vaš prvi kontakt i prva aktivnost 
vezana za Stranku srpskog jedinstva?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prošli su izbori. To je bio privremeni 
posao i vi niste više tamo radili, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Onda ste ponovo, negde u jesen 1994. 
godine, se tamo zaposlili, je li tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Krajem avgusta, početkom septembra.

SUDIJA MEJ: Samo trenutak. Došlo je do intervencije od strane prevodilaca. 
zamoljeni ste oboje da napravite kratku pauzu između pitanja i odgovora, jer 
moraju da menjaju kanal dok vas slušaju. Gospodine Miloševiću i gospođo 
B-129, molim vas da to imate to na umu. Dakle, pravite kratku pauzu pre 
nego što počnete sa odgovorom ili pitanjem.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, gospodine Mej, vodiću računa 
i nadam se da vodim računa o tome posle ovog prilično dugog iskustva 
sa vama. 1993. godine, to kratko vreme koje ste radili, bila je intenzivna 
kampanja, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Niste se bavili ničim drugim nego 
izbornom kampanjom, je li tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, tek kasnije, znači od septembra 
1994. godine kad ste se ponovo zaposlili, vi ste radili i na poslovima Srpske 
dobrovoljačke garde, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li biste to mogli da objasnite? Na 
kojim poslovima ste radili od jeseni 1994. godine?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, objasniću. Krajem avgusta 1994. godine 
im je trebala osoba za rad u prostorijama Stranke srpskog jedinstva, jer tada 
je Garda bila rasformirana.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. Dakle vi niste radili na 
poslovima nikakvim vezanim za Srpsku dobrovoljačku gardu, to kako ovde 
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kaže otprilike, od septembra 1994. godine, kad ste se ponovo zaposlili, jer 
je ona bila rasformirana tada, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A kad ste, otprilike, imali bilo kakve veze 
sa poslovima Srpske dobrovoljačke garde? Kad ste počeli da ih imate? Pošto 
ih tada niste imali, radili ste opet za Stranku srpskog jedinstva?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Od novombra 1994. godine kada je Garda 
opet bila uključena u operacije, svi koji smo radili u štabu Stranke srpskog 
jedinstva u Ljutice Bogdana, automatski smo radili i poslove vezane za 
Srpsku dobrovoljačku gardu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. Dakle, vaše lično iskustvo 
vezano za rad Srpske dobrovoljačke garde datira od novembra 1994. 
godine. Da li sam vas dobro razumeo?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E sada mi, molim vas, odgovorite kako 
je moguće da, pošto vaše, po vašem kazivanju, lično iskustvo o aktivnostima 
Srpske dobrovoljačke garde datira od novembra 1994. godine, vi ovde 
svedočite o 1991., 1992., 1993., 1994. godini, dakle gotovo četiri godine 
pre nego što ste prvi put došli u kontakt sa poslovima Srpske dobrovoljačke 
garde?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: U svakom mom svedočenju sam ja period od 
1991. godine, zaključno sa februarom 1993. godine, kad je bila poslednja 
operacija u Kninu, navodila kao priče koje su pričali pripadnici Srpske 
dobrovoljačke garde, koji su radili u štabu, koji su bili ranjeni, jer većina njih 
koja je učestvovala od 1991. godine u akcijama, kada bi bili ranjeni, nakon 
toga bi radili u štabu, a vojnici koji su opterećeni nekim svojim sećanjima, 
obično pričaju o tome gde su bili i šta su doživeli.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, samo da to raščistimo. Dakle, 
sve ono šta se odnosi na vreme do novembra 1994. godine, je nešto što ste 
vi od nekoga čuli?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Čula, videla kroz dokumente jer postojali su 
podaci u štabu. Znači papiri o akcijama u kojima su oni bili, kao i da svake 
godine na dan Garde su se pominjale sve bitke od 1991. godine pa do te 
godine kad je bila proslava.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dobro. Mnogo toga je bilo i u 
novinama, je l’ tako, sa tih vaših proslava?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste, tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prema tome, aktivnost Srpske 
dobrovoljačke garde nije bila nikakva tajna, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste rekli da Srpska ... Da ta zgrada 
Stranke srpskog jedinstva koja je služila kao štab, nije bila ničim označena. 
Pa zar nije na njoj bila zastava Stranke srpskog jedinstva?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Bila je zastava, ali nije bio natpis. Znači nije 
bilo da je stajalo ... Neki natpis kao tabla “Stranka srpskog jedinstva”.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li je sporno da je Stranka srpskog 
jedinstva bila regularno registrovana stranka, kao još stotinak i nešto više 
stranaka u Srbiji, da je učestvovala na izborima i da je njen predsednik čak 
bio izabran za narodnog poslanika?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Moram vas ispraviti. Njen predsednik nije 
bio izabran kao narodni poslanik. On je bio izabran kao kandidat, znači, 
grupe građana. U to vreme kada je Stranka srpskog jedinstva osnovana, 
na tim izborima 12. novembra ... 12. decembra, pardon, 1993. godine, 
Stranka srpskog jedinstva nije dobila ni jedno poslaničko mesto u srpskom 
Parlamentu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Ja se samo sećam toga da je 
Željko Ražnatović, zvani Arkan, bio jedno vreme narodni poslanik, je l’ 
tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste, ali pre osnivanja stranke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pre osnivanja stranke, znači kao kandidat 
grupe građana, da ne ulazimo u to.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi, molim vas ... Da prvo 
rasčistimo jednu stvar. Nije sporno da je znači reč o Srpskoj dobrovoljačkoj 
gardi, je l’ tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li to podrazumeva ne samo formalno, 
nego i neformalno, da su nju sačinjavali dobrovoljci? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je bilo koji član garde bio prisilno 
regrutovan da bude član garde? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li se sećate tih godina da su još 
neke druge stranke osnivale razne svoje garde?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Sećam se.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sećate se ‘’Srpske garde’’ Srpskog 
pokreta obnove, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sećate se raznih takvih pokreta, 
pretpostavljam? A da li se sećate da su sve te stranke koje su osnivale te 
svoje garde ili neke formacije, bile opozicione stranke u Srbiji. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jesu, ali Stranka srpskog jedinstva nije bila 
opoziciona stranka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A po čemu to zaključujete?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Po tome što u Statutu stranke piše da je to 
stranka centra.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Stranka centra ne znači da je stranka 
koja učestvuje u vlasti. A što je stranka centra, to je njeno, kako bih rekao, 
političko opredeljenje. Dakle, nije ni levica ni desnica, nego centar.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste, ali Stranka srpskog jedinstva nikad nije 
bila u koaliciji sa ostalim opozicionim strankama i tako dalje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E, dobro. Molim vas, pošto ste o ovome 
govorili na otvorenoj sednici, vi me upozorite ako mislite da ima nešto šta 
ste rekli na privatnoj sednici.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: U redu.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja ne želim namerno da bilo kakav 
podatak iznesem koji nije bio na otvorenoj sednici. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: U redu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle ovo pitanje “dobrovoljačka” 
smo rasčistili i u nazivu i u realnosti. Reč je bila o dobrovoljcima koji su 
se angažovali da pomognu odbranu srpskog naroda tamo gde je on bio 
ugrožen, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I tu nema nikakvog spora. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nema.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E sada u vezi sa vašom tvrdnjom koju 
ste izneli na otvorenoj sednici da je Srpska dobrovoljačka garda bila pod 
kontrolom Državne bezbednosti Srbije, da li ste to rekli?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Odnosno da je Državna bezbednost 
Srbije upravljala Srpskom dobrovoljačkom gardom.  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Na frontu da ... (izbrisano po nalogu Pretresnog 
veća) ...
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Mej ...

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sobzirom da ste spomenuli ... Ali 
hajde da prvo zaključimo, iako ja to osporavam, da vi tvrdite da je Državna 
bezbednost imala kontrolu. Sada ćemo da se osvrnemo na jedan segment 
vašeg svedočenja i to ste govorili na otvorenoj sednici. Transkript koji je 
pročitan nije se čitao na privatnoj sednici, zar ne?
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne nije. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U jednom od transkripta razgovora, 
Arkan je koristio uvredljivu reč ‘’smradovi’’, za neke ljude, zat ne?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I vas je ovde suprotna strana pitala na 
koga se to odnosilo, a vi ste odgovorili da se odnosi na Državnu bezbednost 
i policiju? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li i taj podatak, iako je 
on mnogo manje važan od ovoga prethodnog u vezi sa tom navodnom 
kontrolom Srpske dobrovoljačke garde od strane Državne bezbednosti, da 
li i taj podatak govori da to nije bio odnos neke saradnje ili neke, kako bih 
rekao, uobičajene prijateljske, konstruktivne veze, ako se, kako vi kažete, taj 
izraz koji upotrebljava Željko Ražnatović, “smradovi” odnosi na Državnu 
bezbednost i policiju?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja bih vas molila da pitanje bude konkretno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li smatrate da kad neko takav izraz 
upotrebljava, po vašoj tvrdnnji, se odnosi na pripadnike DB-a i policije, da 
taj izraz upotrbljava za one s kojima sarađuje?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Kada se radilo o pokojnom komandantu, to 
je normalno za njega.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, on je takvim nazivima kvalifikovao 
one ljude s kojima on sarađuje.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vrlo dobro. Vi kažete kada 
govorite, dok smo na ovoj petoj strani vaše izjave, da su u Bosnu slati samo 
dobrovoljci, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Mislite na operaciju 1995. godine? Ja se 
izvinjavam, avgust, odnosno septembar-oktobar?
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, septembar-oktobar 1995. godine, 
vi govorite kako je 5.000 ljudi uhapšeno, a radilo se, koliko ja razumem, 
o mobilizaciji pripadnika Vojske Republike Srpske Krajine i oni su bili u 
Republici Srpskoj Krajini, odnosno u istočnoj Slavoniji, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: To nije bila vojska Republike Srpske Krajine. 
To su bile izbeglice, muške izbeglice koje su pobegle u Srbiju avgusta, posle 
“Oluje” 1995. godine. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, je l’ vama ...
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da li mogu ... Ja se izvinjavam, da li mogu 
da završim?

SUDIJA MEJ: Svakako.

SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Kada bi oni, kada bi stigli u Srbiju, bili bi 
legitimisani na svim mestima, po kafićima, na ulici i nakon toga bi završavali 
u zatvoru u Sremskoj Mitrovici i odatle bi išli u naš kamp u Erdut. To znam 
jer je greškom jedan momak iz garde, koji je bio iz Krajine, isto bio uhapšen 
tako. Javio mi se iz zatvora da bih ga ja na intervenciju svoju ... Zvala sam 
Slađanu, Frenkijevu sekretaricu i on je bio pušten.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li je vama poznato da su 
vlasti Republike Srpske Krajine te ljude koje vi zovete ‘’izbeglicama’’, smatrali 
vojnim dezerterima i mobilisali ih da u istočnoj Slavoniji budu na svojoj 
vojnoj obavezi?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne smatram ih lično dezerterima, jer posle 
“Oluje” u avgustu 1995. godine, ljudi su izgubili sve i da ste ih i vi videli u 
kampu u Erdutu, imali biste isto mišljenje kao i ja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, a da li vam se čini ovo kao 
argument u prilog onome šta ja kažem? Ja ne kažem šta sam ja smatrao, 
nego šta su vlasti Republike Srpske Krajine smatrale u vezi s tim. Vi kažete 
da su u Bosnu slati samo dobrovoljci. Znači niko nije nikoga terao da ide u 
Bosnu, od njih, čak i iz Republike Srpske Krajine, ali su od njih zahtevali da 
se pridruže snagama Republike Srpske Krajine u istočnoj Slavoniji, Baranji i 
zapadnom Sremu, koja je bila deo Republike Srpske Krajine, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Od njih nisu to tražili. Oni su bili prinuđeni 
na to.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja samo činim razliku između ovoga šta 
ste rekli i ovoga šta ste rekli da su u Bosnu odlazili samo dobrovoljci. Je li ta 
razlika jasna? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jasna je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A jesu li ti ljudi bili poreklom iz 
Krajine?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I jesu li bili vojno angažovani na teritoriji 
Krajine? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Većina njih kad je došla, ovi koje sam ja 
videla u kampu u Erdutu, su bili u civilu, tako da ja ne mogu reći da li su oni 
bili vojno angažovani u tom trenutku kad su njih hapsili po Beogradu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi ste istražiteljima do sada dali 
tri izjave, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jesu li vas oni pozivali sva tri puta ili ste 
se vi sami javljali njima, uvek kada biste se nečega setili? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Oni su mene pozivali. Samo bih volela, časni 
Sude, da pitam, znači da li se odnosi i na prvo moje pozivanje to, da li sam 
se ja sama prijavila ili je mene neko zvao da svedočim, ja se izvinjavam, da 
bih znala na šta da odgovorim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja sam vam precizno postavio pitanje 
jesu li vas oni pozivali sva tri puta ili ste se vi njima javili?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Oni su mene pozivali sva tri puta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A pošto vi ovde svedočite, dakle, o 
događajima o gotovo pune četiri godine pre nego što ste počeli da radite, 
da li možete da mi kažete ko vam je pomagao da sve te činjenice, tako, 
naizgled, tako precizno izložite za sve te godine kada uopšte niste radili 
tamo?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Niko mi nije pomagao. Smatram da sam 
dovoljno pametna da, ako radim negde dve godine i ako su ispred mene 
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neka dokumenta kojima imam pristupa, da mogu sama da ih hronološki 
sredim u svojoj glavi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, recite mi, osim ovoga šta ste 
dali kao dnevnik, jeste li vi priložili još kakav dokument?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Dokumenta se iz štaba Srpske dobrovoljačke 
garde nisu mogla iznositi, jer u štabu se sve što bi se u toku dana radilo, 
uveče uništavalo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, sad mi kažite, ako se sve 
šta se radilo u toku dana, uveče uništavalo, kako to da ste vi imali uvid u 
dokumenta četiri godine pre nego što ste počeli da radite?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Zato što neka dokumenta koja se odnose na 
borbe su ostala tu. Znači dokumenta koja se odnose na akcije u kojima je 
Srpska dobrovoljačka garda bila, ali papiri i dokumenta koji su se odnosili 
na svakodnevne obaveze, bilo štaba, bilo pripadnika Srpske dobrovoljačke 
garde, nakon urađenog posla su se uništavala.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li je vama onda poznato 
da Srpska dobrovoljačka garda uopšte nije skrivala aktivnosti u kojima je 
učestvovala u odbrani srpskog naroda u Krajini i u Bosni i Hercegovini?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Skrivala je Veliku Kladušu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Doći ćemo, doći ćemo i na tu Veliku 
Kladušu. A da li je vama poznato da kada je Srpska dobrovoljačka garda 
bila, recimo, u Republici Srpskoj Krajini ili, konkretnije, u delu Republike 
Srpske Krajine koji se zove istočna Slavonija, Baranja i zapadni Srem, da je 
ona bila pod komandom Srpske Vojske Krajine, da je Srpska Vojska Krajine 
imala svoj štab?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: To govorite za 1991. godinu?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Govorim za bilo koje vreme angažovanje 
Srpske dobrovoljačke garde bilo u Bosni i Hercegovini, bilo Krajini?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne slažem se s vama za 1995. godinu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li je, znači, moja tvrdnja da 
je Srpska dobrovoljačka garda kad god je učestvovala u pružanju pomoći u 
borbenim operacijama ili u Bosni ili u Krajini, bila pod komandom Srpske 
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Vojske Krajine, odnosno Vojske Republike Srpske, policije Krajine i policije 
Republike Srpske?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: To je možda za period od 1991. do 1993. 
godine, ali kada je ponovo otvoren kamp 1995. godine, maja, taj kamp je 
otvoren uz pomoć Državne bezbednosti.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li je vama poznato da 1995. 
godine, bez obzira što vi sada govorite o kampu koji je otvoren i kažete 
da je otvoren uz pomoć Državne bezbednosti, da li je vama poznato da je 
u istočnoj Slavoniji, Baranji i Zapadnom Sremu nije bilo nikakvih borbenih 
dejstava 1995. godine?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Taj kamp je otvoren posle pada zapadne 
Slavonije, znači posle maja 1995. godine, to jest u toku maja, posle operacije 
“Munja” u zapadnoj Slavoniji i ne možete tek tako negde otvoriti vojni kamp 
bez nečijeg odobrenja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja ne govorim o tome da li je neko 
otvorio na teritoriji Republike Srpske Krajine kamp bez odobrenja vlasti 
Republike Srpske Krajine, nego pošto govorite o otvaranju tog kampa 1995. 
godine, vi govorite o istočnoj Slavoniji, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, pitam vas, dakle, da li znate da 
nikakvih borbenih dejstava 1995. godine nije bilo u istočnoj Slavoniji?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nije bilo, ali taj kamp je otvoren iz straha da 
se događaji iz zapadne Slavonije neće preneti na istočnu Slavoniju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Da li vas onda dobro razumem, 
dakle, tak kamp je otvoren iz predostrožnosti da ne bi došlo do nekog 
napada na istočnu Slavoniju, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste pomenuli vojsku u istočnoj 
Slavoniji, Baranji i zapadnom Sremu i juče, pred kraj dana, pomenuli ste 
generala Lončara.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste o njemu govorili kao o komandantu 
jedinica Vojske Jugoslavije u Istočnoj Slavoniji, Baranji i Zapadnom Sremu, 
je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, jer se on tako i predstavljao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne znam kad se vama predstavljao, ali 
da li je vama poznato da je general Lončar bio komandant snaga Srpske 
Vojske Krajine u Istočnoj Slavoniji, Baranji i zapadnom Sremu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ali sva njegova dokumenta koja su 
dolazila iz njegovog štaba čak i u naš štab u Beograd nosila su vojnu poštu 
Vojske Jugoslavije. Mogu vam čak reći i broj erdutske pošte VJ 9189/9.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vojna pošta u ovom slučaju može da služi 
za komuniciranje, a nikako za označavanje pripadnosti Vojsci Jugoslavije. Da 
li je vama poznato da je krajem 1995. godine prestao rat na svim prostorima 
u bivšoj Jugoslaviji, da je zaključen Dejtonski sporazum (Dayton Accord)? Da 
li vam je poznato, dakle, da je tada potpisan sporazum o ovom prelaznom 
stanju za teritoriju Istočne Slavonije, Baranje i Zapadnog Srema i da je taj 
isti general Lončar, kao komandant Vojske Republike Srpske Krajine imao 
neposrednu saradnju sa međunarodnom misijom koju je tada predvodio 
Vilijem Voker (William Walker)? Da li vam je to poznato?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li vam je poznato da je ta saradnja 
trajala dve godine i to nije bila saradnja ...

SUDIJA MEJ: Ne. Svedokinja je rekla da ne zna o saradnji. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Dobro. Dobro, gospodine Mej, ja sam želeo 
da osporim tvrdnju da je reč o formaciji Vojske Jugoslavije. Odnosno, ja 
sam siguran da je drugoj strani sasvim dobro poznato da je reč o vojnim 
jedinicama Srpske Vojske Krajine.

SUDIJA MEJ: Imaćete mogućnosti da kažete ono šta imate da kažete, a sada 
postavljajte pitanja svedoku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi da li ste odluku da 
dajete izjave istražiteljima doneli samostalno ili ste se prethodno sa nekim 
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konsultovali, tražili neko odobrenje od nekoga ili, bar, savet od nekoga, 
pošto ja imam utisak da ste, s obzirom na ono šta ste sve ovde izjavili, imali 
vrlo dobrog konsultanta?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Moja odluka da govorim, ja sam je donela 
sama.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li ste se s nekim konsultovali 
o sadržini te odluke? Da li ste s nekim razgovarali da vas, bar, podseti na neke 
događaje, detalje i tako dalje, jer prilično mi je neverovatno da svedočite o 
četiri godine kad niste radili, samo na osnovu sećanja onoga šta vam je neko 
govorio i to tih godina?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Moram vam reći, da ste i vi tamo radili, neka 
sećanja bi vam se urezala za čitav život, jer sahraniti 20 mladića koji ratuju 
za srpski narod je jako teško i to je moj razlog što sam želela da progovorim 
o onome šta ja znam, jer na kraju je ispalo da se taj rat sveo na šverc i da su 
ti mladići bezveze poginuli.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ko je se bavio švercom tamo?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ko se bavio švercom?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi kažete da se rat sveo na šverc?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste. I sami znate.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Svakako je bilo tih ratnih profitera, 
a ko se bavio švercom tamo? Je l’ se Srpska dobrovoljačka garda bavila 
švercom?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. To je nešto na osnovu čega ... O 
čemu svedočite na osnovu vaših saznanja, je l’ tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Kako mislite na osnovu mojih saznanja?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na osnovu vaših saznanja da se ta 
institucija, dakle, Stranka srpskog jedinstva ... Vi ste radili formalno u Stranci 
srpskog jedinstva, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Štab Stranke srpskog jedinstva i štab Srpske 
dobrovoljačke garde se nalazio na istom mestu. Razlika je bila u tome, kada 
su bile operacije, Borislav Pelević je bio, odnosno bio je, znači, predsednik 
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stranke, a pokojni komandant je, znači, bio komandant Srpske dobrovoljačke 
garde i bio je počasni predsednik Stranke srpskog jedinstva.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ali u svakom slučaju, glavna 
ličnost Stranke srpskog jedinstva.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Na koga mislite?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa mislim na Željka Ražnatovića.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pomenuli ste Pelevića. Pelević je 
profesor, je l’ tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne bih mogla da kažem. Kada sam ja prestala 
da radim, on nije bio profesor.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, pošto njega pominjete u vezi 
sa vojnim aktivnostima. Iz podataka koje ja imam, on je isključivo se bavio 
političkim radom Stranke srpskog jedinstva i nije se bavio nikavim borbenim 
aktivnostima. Je l’ to tačno ili nije?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ali u periodu operacije Banja Luka, boravio 
je tri-četiri dana u Banja Luci i u povratku, kada se vratio, rekao nam je da 
je zajedno sa pokojnim komandantom i generalom Talićem učestvovao, 
odnosno, kako je on rekao, branio je zajedno s njima Banja Luku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro da li vam je poznato da je 
Banja Luka bila na teritoriji Republike Srpske i da je, hvala Bogu i danas na 
teritoriji Republike Srpske? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Poznato mi je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li je vama poznato da je Prijedor 
veoma blizu Banja Luke?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Poznato mi je, ali mi je itekako poznata 
činjenica da je Banja Luka 1995. godine bila na ivici, znači, da padne u 
neprijateljske ruke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li je onda vama jasno da 
to što su oni branili Prijedor, Banja Luku, da je to bila defanzivna akcija, 
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odnosno da su branili te gradove od ofanzive koju su vodile hrvatske i 
muslimanske snage prema tom delu teritorije Republike Srpske?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prema tome, to nije bila nikakva ofanzivna 
akcija, nego odbrana Prijedora i Banja Luke. Je l’ vam to poznato?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Poznato mi je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa u čemu tu vidite nešto šta ne biste 
smatrali ispavnim?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Moje svedočenje nije o tome da li ja smatram 
nešto ispravnim ili neispravnim. Ja samo govorim o nekim činjenicama i o 
nekim mojim saznanjima. Znači, ja nisam ovde došla da svedočim da bih 
govorila šta je korektno, a šta nije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, to je ispravno. Pomenuli ste 
generala Talića. General Talić je bio komandant korpusa Vojske Republike 
Srpske upravo sa sedištem u Banja Luci, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle oni su pomogli Talićevim 
snagama. Praktično se uključili u Talićeve snage, je l’ tako?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li pretpostavljate da su u toj 
operaciji, na primer, morali biti u sastavu Vojske Republike Srpske?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Garda nije bila u sastavu. Oni su zajedno 
učestvovali na tom području, ali nije bila u sastavu Vojske Republike Srpske. 
Garda je trebala ... Znači, njen zadatak je bio maltene da zadržava položaje 
sa kojih je, da kažem, pobegla Vojska Republike Srpske.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U svako slučaju bili su u funkciji odbrane 
teritorije Republike Srpske.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To nije sporno.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nije sporno.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, samo da pređemo, pošto 
idemo na razna pitanja ... Vi kažete da su vam ponudili kasnije da budete 
primljeni u Jedinicu za specijalne operacije DB, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I popunili ste formulare.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa iz ovoga šta sam ja pročitao iz vaše 
izjave, niste primljeni zbog mržnje prema meni. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne zbog mržnje. Ja ne osećam mržnju ni 
prema kome. Nisam primljena zato što nisam delila političko mišljenje 
tadašnjeg, znači, političkog vrha, a samim tim očigledno je takva klima 
vladala u Državnoj bezbednosti Srbije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, ali vi mene pominjete 
poimence tu. Ne govorite o političkom vrhu i političkoj klimi, nego kažete 
‘’Slobodan Milošević’’. Pa je l’ bilo neko pitanje: je l’ volite ili ne volite 
Slobodana Miloševića u tom upitniku?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne, ali bilo je šta mislim o vašoj stranci ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: O Socijalističkoj partiji?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa jesu li vas pitali još za neku partiju 
šta mislite? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo, znači, za Socijalističku partiju?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali juče ste izjavili da niste primljeni zato 
što ste bili učesnik demonstracija 1991. i 1992. godine.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, to je bilo drugi put kada su me pozvali 
i rekli da nisam politički podobna jer sam bila učesnik demonstracija 1991. 
godine i 1992. godine. Pošto, prvo vas pozovu na razgovor, popunite 
formular, nakon toga prođe mesec-dva dok oni provere sve podatke koje 
ste vi uneli u taj list ...
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Mislite vi?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da. Ja govorim uopšte. Ja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: I nakon toga mi je rečeno da sam bila učesnik 
1991. i 1992. godine ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, kako vam je onda palo napamet da 
u izjavi pominjete moje ime i vezu s tim vašim neprijemom?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Osumnjičeni je bio predsednik Socijalističke 
partije Srbije i ja sam tad rekla da, osim mog rada u Srpskoj dobrovoljačkoj 
gardi i u Stranci srpskog jedinstva, ali mislim prvenstveno na rad u SDG-u, 
ne slažem se s politikom vaše stranke, niti vašom politikom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali koliko sad shvatam iz ovoga šta 
objašnjavate, vi mene tada niste pominjali.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Gde? U mom svedočenju ili ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne, ne, nego u tom intervjuu koji ste 
imali za prijem u Jedinicu.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja sam samo tada rekla da se ne slažem s 
politikom SPS-a i s vašom politikom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I smatrate da zbog toga niste 
primljeni.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ne zbog onoga što ste juče rekli da ste 
učestvovali u demonstracijama. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: I zbog jednog i zbog drugog.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. A recite mi, kako ste vi 
uopšte dobili priliku da počnete da radite za Stranku srpskog jedinstva prvi 
put?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Prvi put?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da.
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Prvi put sam ... Trebali su im, ovaj, znači 
ljudi koji bi radili u štabu koji se nalazio ... to je bila Savska 7 ili 9, blizu, u 
stvari, preko puta naše železničke stanice u Beogradu. Nakon oglasa, ja sam 
se javila i počela tu da radim i učlanila sam se, dakle, odmah ću vam reći, 
znači, učlanila sam se isto i u stranku, zato što su više voleli da prime da rade 
članovi nego nečlanovi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, vi ste se u članstvo Stranke 
srpskog jedinstva uključili isključivo da biste bili primljeni na posao?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A niste delili njihove političke stavove, 
dakle, kao njihov član. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nisam razmišljala o njihovim političkim 
stavovima u tom trenutku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, pretpostavljam da je posao 
koji ste tada trebali da obavljate morao da bude od velikog poverenja, s 
obzirom na veliki broj kontakata i pristup, evo, toj dokumentaciji o kojoj vi 
govorite, brojnoj, različitoj.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Moram vas ispraviti. Kada sam primljena 
na rad, postojala je u tom trenutku samo Stranka srpskog jedinstva, jer je 
Srpska dobrovoljačka garda u tom trenutku ... Znači, bio je otvoren kamp 
u Erdutu, ali su bili odvojeni štabovi, tako da je bilo nebitno ko radi i ja sam 
radila na poslovima pravljenja kartica, tako da za to ne treba neka osoba od 
poverenja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa vi ste ovde pokazali u jednom od 
dokaznih predmeta, mada vidim da ste priložili ceo ovaj vaš dnevnik, pečat 
sa faksimilom Željka Ražnatovića, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste li vi raspolagali tim pečatom? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, u toku 1995. godine u štabu Srpske 
dobrovoljačke garde.Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Znači ovaj pečat sa njegovim 
potpisom je služio da budu overena razna dokumenta u njegovo ime i da se 
to smatra potpisanim od njega, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li to, onda, znači da ste vi ipak 
bili osoba od najvećeg poverenja ako vam neko poveri da stavljate njegov 
potpis na dokumenta koja idu iz Stranke srpskog jedinstva ili iz Srpske 
dobrovoljačke garde?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Samo na dokumente što se tiču Srpske 
dobrovoljačke garde u toku 1995. godine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ali ako vam neko da taj pečat koji 
vi možete da upotrebite za bilo kakav dokument, da li se može pretpostaviti 
da ste bili osoba od najvećeg poverenja?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jer vi ste, svakako, budući u posedu tog 
pečata, mogli da ga stavite na bilo šta, ako biste želeli da ga zloupotrebite. 
Osoba koja vam je to dala, verovala je da vi to nećete učiniti, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači imao je maksimalno poverenje 
u vas 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E sada ...

TUŽILAC NAJS: Časni Sude, možda svedokinja želi više pažnje da posveti 
korišćenju ovog pečata i svega onog šta je sa tim povezano. Naravno, na 
njoj je da odluči. Ne znam koje bojazni ona ima u vezi s tim.

SUDIJA MEJ: Da, svedokinja je to čula. Da, gospodine Miloševiću, 
nastavite.

SVEDOK B-129: Nemam bojazni. Možemo da nastavimo sa ispitivanjem.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Da se sad ne bismo vraćali 
ponovo na privatnu sednicu, imajući u vidu činjenice koje ste naveli i koje 
sam vam citirao na privatnoj sednici i razloge i konsekvence koje su iz toga 
proistekle, kako je onda moguće da takva osoba od najvećeg poverenja, 
bude, kako bih rekao, kvalifikovana kao nekakav neprijateljski element, 
rekao bih, u tim ... U toj grupi?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja nikad nisam bila neprijateljski element u 
toj grupi, nego sam ja samo svoj posao krajnje ozbiljno shvatala. Znači, 
moje je bilo samo da radim i to sam ja radila. Verovatno su zato mene imali, 
odnosno komandant je imao najviše poverenja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Dobro, gospodine Mej, pošto ovo insistirate da je 
na privatnoj, ja bih citirao, citirao jedan ...

SUDIJA MEJ: Sada smo na otvorenoj sednici. Da li želite da odemo na 
privatnu sednicu? Postojili nešto čime bismo trebali da se bavimo na 
privatnoj sednici?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Samo da postavim preciznije pitanje svedokinji, jer 
ste zabranili da se to pominje ...

SUDIJA MEJ: U redu. Idemo na privatnu sednicu‚

(privatna sednica)

 
sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa mislim da je, evo, dovoljno, da ne 
uzimamo mnogo vremena i tako dalje. Na raznim stranicama se vidi da 
treba nekog da probudite u neko vreme, da treba ... Je l’ ovo vi nazivate 
dnevnikom?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, to je dnevnik dužnosti, svakodnevnih, 
mojih.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači ovo šta je na ovim ...
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jedan ...
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na jednoj strani je vaša dužnost jednog 
dana, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne, imali smo dve knjige, odnosno dve sveske. 
Jedna sveska je uvek bila ispred nas u štabu, to je bila sveska za dežurnog u 
koju se upisivalo sve. I sutra ujutro bi se cepala strana od prethodnog dana. 
A ovaj, da kažemo, dnevnik, odnosno dve, dve sveske sam ja priložila, su, 
recimo, nešto što se odnosilo baš lično na mene, šta bih ja lično trebala 
da uradim i onda sam ja sebi to zapisivala u posebnu svesku da ne bih 
zaboravila, jer veći deo dužnosti su svi u štabu radili. Ali nekada, ako oni nisu 
mogli zbog svakodnevnih, jer je bilo puno događaja u toku dana, onda bih 
ja to sebi zapisala i znala bih o čemu se radi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Znači, ovo je neka vrsta 
rokovnika i vašeg podsetnika šta da radite u toku dana?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Okrenite još neku stranicu samo, molim 
vas. Sastanak i tako dalje. Sile, Pop, sijalice, broj nekog telefona. Ja imam 
jednu stranicu ovde koja mi je data kao, kao ... Izvađena iz dnevnika kao 
dokazni predmet. Verovatno su smatrali da je to, onako, nešto važno. To je 
tabulator 8. Ne znam da li vi možete da nađete stranu dnavnika. Završava 
se sa 11.40.

SUDIJA MEJ: Dajte svedoku tabulator 8

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Tabulator 8. Data je ovde kao nekakav dokazni 
predmet. To je ovde gde piše ‘’pištolji’’

SUDIJA MEJ: Tabulator 9, po mom pregledu. Možda grešim? Neka se 
tabulator 9 stavi na grafoskop.

SVEDOK B-129: Izvolite.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Nije to ta. To nema veze, opet ... Ne mogu da ... 
‘’Poslati’’ ... Nešto ‘’Beli’’ ... Evo ja ovde imam, gospodine Mej, u tabulatoru 
8 ...
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SUDIJA MEJ:  O čemu je ovde reč? Šta želite da se stavi? Koji zapis? O čemu 
on govori i nakon toga ćemo da ga pronađemo. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: To je ovde dato kao dokazni predmet, pa ja pitam 
...

SUDIJA MEJ: Recite nam o čemu se tu radi, šta tu piše i onda ćemo da 
vidimo da li ćemo da ga uvrstimo u spis. 

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: To je tabulator 9.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Kod mene je 8.

SUDIJA MEJ: Da li je to ono što želite, gospodine Miloševiću? ‘’u 8.30, 
Erdut, pištolji ...’’. Da li je to želite?
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Da.

SUDIJA MEJ: Da. Stavite to na grafoskop molim vas.

SUDIJA KVON: Već je na grafoskopu.

SUDIJA MEJ: Jeste. Dobro.  

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, recite mi, pošto je to uzeto 
kao dokazni predmet, šta se ovim dokazuje?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ovako. Tog dana je bila proslava, odnosno 
Sveti Nikola u štabu u Erdutu. Komandant je spremio pištolje za oficire i za 
ljude koji su doprineli na bilo koji način postojanje Srpske dobrovoljačke 
garde. Ti pištolji ... Svaki od njih je imao posvetu ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Prema tome, ovde je reč o 
poklonima.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, o poklonima ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa kod nas Srba se često na poklon daje 
pištolj, muškarcima, naravno.
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ali svaki od tih pištolja je imao papir sa 
dozvolom Vojne pošte u Erdutu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa Vojna pošta u Erdutu je normalno 
mogla da izda dozvole pripadnicima jedinice u svom sastavu, jer oni su bili 
u Erdutu, a tamo je bila nadležna Vojska Republike Srpske Krajine.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ali ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E pa recite mi ...
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Dozvolite mi da završim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo izvolite.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ali ti pištolji su samo trebali da budu predati 
tamo, znači da budu svečano uručeni i nakon toga su se svi oni vratili sa tim 
pištoljima i nosili ih u Beogradu, znači sa dozvolom Vojne pošte iz Erduta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, je l’ neki problem što su vlasti 
u Srbiji priznavale dokumenta vlasti Republike Srpske Krajine?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja govorim samo činjenice. Ne znam da li je 
problem ili ne?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A vi ste ... Pitao vas je gospodin Najs 
da li su mogle vukovarske tablice da se voze po Beogradu. Pa tablice iz svih 
mogućih ... Je li vam poznato ...

SUDIJA MEJ: Zaustaviću vas. Ako želite da postavljate pitanja o klskim 
tablicama, to je druga tema. Jeste li završili sa dnevnikom? Ako ste završili 
onda će poslužitelj da ga pomeri sa grafoskopa i možemo da nastavimo sa 
svedočenjem. Jeste li završili sa dnevnikom ili imate još?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nisam još. Evo recite mi, pošto se vidi 
dole i broj telefona, čak iako je precrtano, može se pročitati. Je li i on u vezi 
sa tim pištoljima?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne, ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa šta vam je taj broj telefona?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Pa ne znam ... Mislim tad sam pozvala i 
precrtala.
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SUDIJA MEJ: Nemamo prevod.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pitao sam vas šta vam je, nisu prevodioci 
mogli da čuju, šta znači ovaj broj telefona? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne mogu se setiti.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne možete da se setite? Pa, evo, moji 
saradnici su proverili. To je broj telefona u restoranu na stadionu “Crvene 
zvezde”.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Moguće. Ne sećam se.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa je l’ vaša zgrada prekoputa stadiona 
“Crvene zvezde”?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I zvali ste nekoga tamo u restoran na 
stadionu “Crvene zvezde”.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Moguće.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, molim vas ... Dobro, da ne idemo 
više po tom, po tom dnevniku. Dakle, to smo ustanovili, to i nije dnevnik, 
nego podsetnik, vaš podsetnik ...

SUDIJA MEJ: Vratite dnevnik optuženom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pitao vas je gospodin Najs da li je Srpska 
dobrovoljačka garda se zvala i ‘’Srpska nacionalna garda’’ i vi ste odgovorili 
“ne”. Je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je l’ znate da se ova Mauzerova garda 
u Bosni zvala ‘’Srpska nacionalna garda’’?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne. Mi smo ih zvali “Panteri”.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. To ste verovatno ih kasnije zvali 
tako, kad im je stradao komandant koji se zvao Pantelić. E sad, molim vas 
da mi odgovorite na neka pitanja koja se tiču ovih presretnutih telefonskih 
razgovora. Međutim, ja bih hteo da čujem prethodno, gospodine Mej, 
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odakle ovi ... Možemo li da dobijemo podatak o poreklu, o poreklu ovih 
transkripata.

SUDIJA MEJ: Da.

TUŽILAC NAJS: Nisam u mogućnosti sada da vam dam izvor ovih telefonskih 
razgovora zato jer je kompjuterski sistem pao i verovatnoća da sada nađem 
te podatke je minimalna. Ukoliko ne postoji neka druga mogućnost da se 
pribavi dokument, uradiću to posle pauze. Nadam se da ću moći. Ponovo, 
zavisim od pristupa kompjuteru. 

SUDIJA MEJ: U redu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Onda ćemo da preskočimo to, 
pa samo da idemo na transkripte, da idemo na transkripte ovih razgovora. 
Vi ste, pre nego što vam je dat transkript ovih razgovora, bili pitani od druge 
strane kako je Arkan došao u Bijeljinu, je l’ tako? Sećate se toga od juče?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I vaš odgovor je bio da je došao na 
poziv Biljane Plavšić? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, jer je to on sam često govorio u štampi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A ovaj transkript se odnosi na 
vreme prilično posle toga, jedno dvadesetak dana, je l’ tako? Od ovoga u 
Bijeljini, kad Biljana Plavšić zove njega i razgovara sa ovim ...
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Rusom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: ... Rusom, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, po mojim informacijama, ne 
samo Biljane Plavšić nego i lokalnog rukovodstva, upravo tog istog Mauzera 
koji je imao ... Koji je bio komandant Srpske nacionalne garde, koji je, inače, 
čovek iz Bijeljine. To vam je poznato? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ali je komandant uvek govorio s ponosom 
da ga je Biljana Plavšić pozvala da se bori tamo.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Govorio je s ponosom da ga je 
Biljana Plavšić pozvala da se bori tamo. Pa dobro, je l’ ga onda poslala srpska 
Državna bezbednost ili je on otišao na poziv Biljane Plavšić? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Govorite za Bijeljinu?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste, govorim za Bijeljinu.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ona ga je pozvala, da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dakle, nije ga poslala srpska Državna 
bezbednost u Bijeljinu.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: O srpskoj Državnoj bezbednosti sam ja samo 
govorila u periodu mog rada u štabu. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Samo vi ste generalno rekli, vi 
ste generalno rekli u svojoj izjavi, citiram vas na šestoj strani vaše prve izjave: 
“Arkan nije pao s neba. Njegove jedinice nikad ne bi mogle da deluju onako 
kako su delovale da nisu bile integralni deo Državne bezbednosti Srbije”.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A na drugoj strani vaše druge izjave 
u osmom pasusu, govoreći o Arkanu kažete: “Arkan je uvek imao dobre 
odnose sa DB-om, čak i pre rata. On je bio agent koji je radio za DB izvan 
Jugoslavije”. Sve ste to izjavili, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da. Prema tome, ovo šta sad kažete je 
nešto drugo. Ovo šta sam vam sad citirao odnosi se, kažete, na vreme od 
1994. godine.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ovo za Bijeljinu, to kažete kako vam je 
s ponosom govorio da ga je pozvala Biljana Plavšić ...

SUDIJA MEJ: Ne znam, prilično je teško da se prati vaše pitanje. Možete li 
jasno da kažete šta želite da kažete.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, samo hoću da razjasnim ovo, 
po vašim saznanjima, dakle, ja ne želim da vi kažete bilo šta što nije vaše 
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saznanje. U Bijeljinu je otišao na poziv Biljane Plavšić, a ne tako što ga je 
neko poslao iz DB-a Srbije, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: On je govorio da ga je pozvala Biljana Plavšić 
lično.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. E sad pogledajte ovaj transkript 
razgovora 23. aprila 1992. godine koji smo juče slušali ...

SUDIJA KVON: Tabulator 5.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kaže: “Još nisam do kuće stigla. Jedna 
mala relacija je blokirana al’ sam htjela”, evo to vam je negde na početku 
druge polovine ove strane transkripta. Da li možete da nađete?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Našla sam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. “Jedna mala relacija je blokirana 
al’ sam htela ... Samo ga pitajte u principu ako bi zvali da se dođe ovdje, bil’ 
se moglo?” Znači, da li razumete ovo šta ona pita?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja razumem, ali mislim da, jednostavno, ja o 
ovome ... Moje je bilo samo da identifikujem osobe, a ne da komentarišem 
razgovor.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li se to slaže sa onim 
šta je vama govorio vaš komandant o tome da je tamo otišao na poziv 
rukovodstva, odnosno jednog od glavnih članova rukovodstva Republike 
Srpske?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li je ovo pitanje “da se opet dođe 
tamo”, sad na neku drugu lokaciju, je l’ to jasno iz ovog razgovora? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste. E sada, molim vas, on kaže da nije 
ovlašćen i tako dalje, a ona kaže “znam, normalno”. On kaže, odmah će da 
prenese poruku. “Prenesite. Da vam kažem, ja kad budem u svom stanu, ja 
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ću onda da ga nazovem. Jeste. A onda neću pitati ovo”, dakle, onda kaže: 
‘’Neće pitati ovo, nego ću samo pitati hoće li donijeti ovu robu?’’ Kao, 
‘’može”, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Tako je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je l’ to znači da će to biti zamena za 
ovo pitanje da li oni mogu da dođu tamo?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: To ne mogu znati.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa juče vas je pitao, juče vas je pitao 
gospodin Najs o kakvoj se robi radi. A zar nije jasno iz ovog razgovora da 
je to izraz upravo za dolazak tamo, jer kaže: ‘’Neću da pitam kad se budem 
javljala ovako, nego ću pitati da li može roba ta da’’ ...
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja koliko se sećam, tužilac Najs nije me baš 
tako pitao.

SUDIJA MEJ: O tome ćemo mi da odlučimo. Sada je vreme za pauzu. Kao 
što sam rekao, napravićemo pauzu od pola sata i nakon toga ćemo da se 
vratimo u sudnicu. 

PRIJATELJ SUDA KEJ: Časni Sude, mogu li da istaknem jedno administrativno 
pitanje? Tiče se rasporeda i povezano je sa ovom današnjom organizacijom. 
Sve nam je to prouzrokovalo velike komplikacije. Gospodin Tapušković će 
da se bavi ovim svedokom. Druge stvari, poput pravnih argumenata, to je 
moja odgovornost. Sumnjam da ćemo imati priliku to danas da radimo i to 
je realnost, ali, pored toga, ja imam i neke ranije predviđene obaveze koje 
trenutno ne mogu da otkažem zato što su zakazane za odeređeni dan.  

SUDIJA MEJ: To je stvarno loša vest jer ne možemo da završimo posao. Ali 
nije vaša greška. Svakako, mi moramo danas da završimo sa ovim svedokom. 
Da bismo to uradili, gospodine Tapuškoviću, bojim se da če vaše unakrsno 
ispitivanje da bude vrlo ograničeno. Ja ću da pročitam stranama odluke koje 
smo doneli o određenim svedocima. U redu, završićemo sa ovim svedokom 
kada se vratimo s pauze.

(pauza)
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SUDIJA MEJ: Ostala nam je još jedna sednica. Koliko vam je, pod ovim 
okolnostima, gospodine Tapuškoviću, potrebno za ovog svedoka? 

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Nisam čuo, nije bilo prevoda.

SUDIJA MEJ: Koliko još vremena će vam trebati za ovog svedoka, uzimajući 
u obzir da nam je ostalo još samo ovo vreme na raspolaganju.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Pogledao sam u pauzi da skratim 
maksimalno. Trudiću se da završim u pet-šest minuta, jer gledaću da završim 
šta budem imao. Možda minut više.

SUDIJA MEJ: U redu. Izvolite, gospodine Miloševiću. Gospodine Najs, još 
jedna stvar. U ponedeljak kada počnemo da radimo ćemo prvo da rešimo 
administrativna pitanja. Apsolutno je neprihvatljivo što smo ovako izgubili 
mogućnost, zbog svega ovoga šta se desilo, ali na prvoj sledećoj raspravi 
mi ćemo da se osvrnemo na ove svedoke o kojima moramo da donesemo 
odluku. Izvolite, gospodine Miloševiću.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Rekao sam da bi trebalo da se vratimo na javnu 
sednicu.

SUDIJA MEJ: Ako nismo, trebali bismo da budemo.

sekretar: Na otvorenoj smo sednici, časni Sude.

SUDIJA MEJ: Meni se činilo da smo već neko vreme na otvorenoj sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim vas pogledajte drugi transkript 
razgovora koji je juče pušten. To je u tabulatoru 6 gde razgovaraju Legija i 
Ražnatović. Neću ceo transkript da čitam jer sam vas već pitao za to na šta 
se odnosi i na koga se odnosi i to smo ustanovili, ovo što kaže “smradovi” 
i tako dalje. Na kraju stranice govori da je zaustavljeno 7.200 izbeglica, 
govori o Mladiću koji je komandant vojne oblasti u to vreme, to vam je 
poznato pretpostavljam, tamo?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pretpostavljam da znate da je još uvek 
JNA koja se povlači i koja je bila napadnuta? Je l’ vam to poznato? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I, onda, on kaže, zvao je Panića, dakle 
pretpostavljenog u Beogradu i kaže: “Rekao Panić da se oni puste”. Dakle, 
da se ti ljudi koji su zadržani, on govori o 7.200 ljudi, puste, “kao, mi smo 
human narod”. To on ... Malo se ruga Paniću što je to rekao, ali, nesumnjivo, 
Panić traži da se ti ljudi puste, da se ne zadržavaju. Jeste to videli?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Videla sam u transkriptu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa to je transkript tog razgovora.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da i čula razgovor ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, jedini s kojim, što se iz transkripta 
vidi, kojim komunicira u Beogradu, general Panić insistira da se ljudi puste. 
Je li to jasno?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li je jasno i to što Legija u ovom 
svom razgovoru govori o napadu Zelenih beretki, koje su počele da pucaju 
po vojnicima i konvoju, to vam je pred kraj druge strane, ne baš pred kraj, 
ali kaže: “Trebalo je da puste te vojnike kad je konvoj krenuo iz kasarne, ali 
ovi Jukini”, to misli na Juku Prazinu koji je počinio onaj masakr vojnika koji 
su napuštali kasarnu. Da li se sećate tog događaja?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, sećam se, ovaj, kroz novine i kroz 
gledanje TV-a.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, vi se sećate događaja za 
vreme za koje niste radili a ne znate ništa o ovom događaju iz komentara 
u Stranci srpskog jedinstva ili Srpskoj dobrovoljačkoj gardi, kad kaže glavni 
njihov za Zelene beretke, govori za tog Juku Prazinu, ‘’on je počeo da puca 
i vratili su se nazad’’ i tako dalje. Poznat vam je taj događaj?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Događaj ne, ali Juka Prazina da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, taj Juka Prazina vam je poznat 
samo iz novina, izgleda, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa je l’ vam poznato da je počinio 
masakr nad kolonom vojnika koji su se povlačili iz kasarne i JNA se izvlačila 
sa tih prostora?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, pitao sam vas ko je još dolazio 
u stranku. Između ostalog, u ovoj vašoj izjavi piše da je dolazio i pokojni 
Zoran Đinđić. Kada je to bilo? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Zoran Đinđić je bio 1994. godine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A šta je bio predmet i u kom svojstvu je 
on dolazio? Da li vi to znate?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Dolazio je u periodu, znači, rane jeseni, znači 
septembar, dok je samo radila Stranke srpskog jedinstva.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ništa više ne znate o tome?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste li vi prestali da budete član Stranke 
srpskog jedinstva, kad ste napustili posao u stranci?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Kako mislite da li sam prestala da budem 
član?
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ste prestali ... Vi kažete da ste 
se učlanili u Stranku srpskog jedinstva svojevremeno. Da li ste prestali da 
budete član kad ste napustili posao u stranci?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne i dalje sam zadržala člansku kartu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li ste i danas član Stranke 
srpskog jedinstva?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Pa verovatno se vodim kao član, jer ko god bi 
otišao iz stranke, mislim i dalje je ostajala kod njega članska karta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle vi niste član ni jedne druge 
stranke?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li su članovi vaše porodice takođe 
članovi Stranke srpskog jedinstva ili nekih drugih stranaka? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Članovi moje porodice nisu članovi nijedne 
stranke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, pošto ste govorili o 
dobrovoljcima, da je dobrovoljce Arkan vodio ili slao u određene operacije 
u Republiku Srpsku i u Republiku Srpsku Krajinu, da li ste u to vreme znali 
ili, možda, komentarisali ili možda bilo šta saznavali o tome koliko je, na 
primer, dobrovoljaca iz Srbije, iz Sandžaka, onih takozvanih ‘’Sandžaklija’’, 
išlo da se bori na strani Alije Izetbegovića?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li uopšte znate za tu pojavu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Pročitala sam o tome u novinama, ali ništa 
preciznije o tome ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, pošto vi govorite o tome da je 
dobrovoljce uglavnom ... Da su dobrovoljci išli pod nekakvim pokroviteljstvom 
Državne bezbednosti, da li pretpostavljate da je i ove dobrovoljce slala 
Državna bezbednost Srbije?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, vi govorite o jednom 
nasilničkom i neregularnom ponašanju članova Srpske dobrovoljačke garde. 
O tome ste svedočili, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Recite preciznije šta mislite pod “nasilničko 
ponašanje”?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa kažete da su pljačkali, da su razne 
nezakonite radnje vršili i maltretirali ljude i tako dalje.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja nisam rekla da su pljačkali i da su maltretirali 
ljude. Govorila sam samo o maltretiranju ljudi, znači, ratnih zarobljenika u 
Sanskom Mostu za vreme operacije Banja Luka i o poginulim zatvorenicima, 
odnosno ubijenim zatvorenicima u Velikoj Kladuši. A kada sam govorila o 
krađi, znači, ako sam slučajno spomenula, to se mislilo samo na šverc.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro.
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nisam govorila ni o kakvim pljačkama.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ali ste svedočili o tome, čini mi 
se bar, kontradiktorno, da je uvek formirana jedinica vojne policije u okviru 
Garde i da su bili zaduženi isključivo za pripadnike Srpske dobrovoljačke 
garde, upravo iz suprotnog razloga, da spreče krađu, maltretiranje civila, 
pljačku ili bilo šta drugo, a onda, kada bi se završila operacija, oni su bili 
rasformirani, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Tako je. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li to znači da je Željko Ražnatović, 
odnosno Srpska dobrovoljačka garda imala pravila da se ne dozvole 
nezakonite radnje njenih pripadnika do kojih može doći u uslovima neke 
vojne akcije? Je l’ to tako ili nije?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Postojala su pravila, ali činjenice pokazuju da 
su se ponekad i ta pravila kršila.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali ako je formirana jedinica vojne 
policije koja je trebalo da osigura, čak i silom, primenu tih pravila, da li to 
znači da je stav komande i Ražnatovića bio da se nezakonite radnje ne smeju 
dešavati. Je li tako ili nije?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Stav je bio takav, da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Hvala lepo. E sada, govorite o 
zarobljenicima i pitao vas je gospodin Najs nešto u vezi s tim. Vi kažete da je 
govorio da nemaju zarobljenike. Pa ste to onda objasnili da ste to razumeli 
tako da su zarobljenici bili ubijani. Jeste vi tako rekli?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, istovremeno vi svedočite o 
tome da je postojao čovek za razmenu ratnih zarobljenika koji se zvao Voja 
i bio na radu u Stranci srpskog jedinstva, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ali ta osoba je radila na razmeni 
zarobljenika u toku 1991. i 1992. godine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li to onda znači da 
zarobljenici nisu ubijani ili je ovako kako ste maločas tvrdili, da zarobljenici 
jesu ubijani?
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Zarobljenici su ubijani, prema mom saznanju, 
u toku operacije Banja Luka i u Velikoj Kladuši.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, kad govorite prema vašem 
saznanju, otkud vama saznanje da su zarobljenici ubijani?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Govorite za Veliku Kladušu ili Banja Luku?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Evo na primer, da uzmemo Veliku 
Kladušu.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ranjenici koji bi, znači dobrovoljci koji su 
ranjeni u  Velikoj Kladuši nakon vraćanja u Beograd, pošto nisu bili sposobni 
da se vraćaju ponovo u Veliku Kladušu, ostajali bi u štabu u Beogradu i 
pričali bi u toku dana ponekad o tome.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li ste vi bar iz novina u 
to vreme znali za formiranje Autonomne Pokrajine Zapadna Bosna, čiji je 
predsednik bio Fikret Abdić?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Znala sam to.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li znate da je Velika Kladuša upravo 
centar te Autonomne Pokrajine Zapadna Bosna?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li vam je poznato iz tog vremena 
da su vlasti Autonomne Pokrajine Zapadna Bosna imale kontrolu nad tom 
teritorijom, koju nisu držale snage Alije Izetbegovića ... 

SUDIJA MEJ: To nije na ovom svedok da kaže. Sve šta ona može da kaže je 
šta je ona čula, a ne ono šta je saznala čitajući novine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Pa ona govori o onome šta je saznavala, pa je ja 
pitam, gospodine Mej, da li je ...

SUDIJA MEJ: Šta možete da kažete o ovome? Da li su ti ljudi govorili da su 
pod kontrolom Fikreta Abdića? Da li su oni uopšte pominjali pod čijom su 
kontrolom bili ili su jednostavno govorili šta se tamo dogodilo?
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SVEDOK B-129: Pričali su o tome, znači oni su otišli tamo i bili su pod 
kontrolom jedinica Fikreta Abdića, ali otišli su zajedno sa pripadnicima 
Crvenih beretki. Njihov zadatak je bio da obučavaju Fikretove ljude, ali su 
isto učestvovali u akciji sa njima, što je posledica da su imali dva poginula 
i desetak, 10-15 ranjenih. Oni bi radili nakon toga u štabu i pričali su mi o 
tome kako se postupalo sa zarobljenicima, mislim na zarobljenike sa Alijine 
strane. Neka od tih lica su Zenica, Mali Rambo i Gvozdeni. Znači to su ljudi 
koji su bili ranjeni u Velikoj Kladuši i nakon toga su radili u štabu Srpske 
dobrovoljačke garde u Beogradu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Samo hoću da preciziram 
jednu stvar. Pošto su u Autonomnoj Pokrajini Zapadna Bosna bile vlasti 
Autonomne Pokrajine Zapadna Bosna, da li su vam oni rekli ko je držao 
te zatvore, dakle, da li vlasti Autonomne Pokrajine Zapadna Bosna ili vaša 
dobrovoljačka garda?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Te zatvore su držali pripadnici vlasti 
Autonomne Oblasti Zapadna Bosna, ali su pripadnici Srpske dobrovoljačke 
garde kao i Crvene beretke imale pristup, to jest ulaz u te zatvore.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li ono šta vi znate je da su 
zarobljenici maltretirani od strane vlasti koje su držale zatvore ili od strane 
pripadnika Srpske dobrovoljačke garde?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Prema njihovim, znači, pričama, ratni 
zarobljenici su maltretirani od ljudi koji bi se trenutno našli u zatvoru. A, 
znači, u zatvoru je mogao da bude i pripadnik SDG i pripadnik Crvenih 
beretki i pripadnik regularne vojske, znači, Fikreta Abdića.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali vam je poznato da je te zatvore 
držala regularna vojska Autnomne Pokrajine Zapadna Bosna? Je l’ vam to 
poznato?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vas je pitao juče gospodin Najs za 
dobrovoljce i rekli ste da su oni popunjavali neki formular, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste.Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Trudili ste se da ustanovite da ne budu 
neki ljudi sa psihičkim problemima, narkomani, kriminalci i slično, je l’ 
tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Što se tiče kriminalaca, mi nismo mogli da na 
prvi pogled utvrdimo da li su to kriminalci ili ne, jer nismo bili u mogućnosti, 
znači, da proverimo da li su imali dosije u policiji ili ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Upravo sam to hteo da vas pitam. Pošto 
sam dobro zabeležio, rekli ste, na pitanje gospodina Najsa: “A da li su imali 
neki dosije u policiji?”, odgovorili ste da to niste mogli da proverite, jer niste 
imali mogućnost da proverite da li imaju neki dosije u policiji, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prema tome, o kakvoj onda saradnji 
policije sa Srpskom dobrovoljačkom gardom govorite u smislu nekakvog 
sponzorstva, pokroviteljstva ili ne znam čega drugog ili komandovanja, ako 
vi niste mogli da dođete ni u takav kontakt sa policijom da proverite da li 
neko ima dosije i da li je neko kriminalac?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Mi sa Javnom bezbednošću, sa javnom 
policijom nismo imali gotovo nikakav kontakt, a bilo bi potpuno, znači, 
bilo je toliko dobrovoljaca i bilo bi potpuno nemoguće da mi svakog dana 
šaljemo DB-u spisak ljudi i da ih oni proveravaju i nakon toga vraćaju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, to znači da sad ipak menjate 
iskaz. Znači vi ste imali mogućnosti, a rekli ste da niste imali mogućnosti da 
proveravate da li su imali dosije u policiji?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja kad sam rekla da nismo imali mogućnosti, 
mislila sam na to da jednostavno ne bismo mogli mi njima svakog dana da 
šaljemo te podatke i da oni nama vraćaju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, vi kažete da je Državna 
bezbednost Srbije, kad god nije imala ljude da zauzmu neko mesto, uzimala 
pripadnike Srpske dobrovoljačke garde. To ste rekli juče, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa recite mi, koje je to mesto zauzela 
DB Srbije u Bosni ili u bilo kojoj drugoj teritoriji, u Republici Srpskoj Krajini i 
tako dalje? Koje je to mesto zauzela Državna bezbednost Srbije? 
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Možda sam se pogrešno izrazila kad sam 
rekla “zauzeli”. Mislila sam kada bi išli na neke operacije, kao što je bila 
Velika Kladuša, a nisu imali dovoljno ljudi, pa su onda pozvali pokojnog 
komandanta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li ste bar čitali novine iz 
tog vremena i znali za uspostavljanje normalnih odnosa između Autonomne 
Pokrajine Zapadna Bosna čiji je centar bio u Velikoj Kladuši, Republike 
Srpske, Savezne Republike Jugoslavije, zaključenje trgovinskih sporazuma i 
omogućavanje da ljudi se slobodno kreću iz Autonomne Pokrajine Zapadna 
Bosna i u Republiku Srpsku i u Jugoslaviju i da se normalno odvija promet 
roba i ljudi i ...

SUDIJA MEJ: U čemu je relevantnost ovoga? Ovo je ... Samo da pitam 
svedokinju. Ovde vam se postavljaju pitanja o političkim stvarima. Da li ste 
kroz vaše zaposlenje saznavali bilo šta o svemu ovome?

SVEDOK B-129: Ne.

SUDIJA MEJ: Idite dalje, gospodine Miloševiću.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja idem dalje. Ali zar niste bar čitali 
novine tih dana iz kojih ste mogli da vidite ...

SUDIJA MEJ: Ne. To je pitanje za koje sam vam ja već rekao da ne možete da 
ga postavite. Sasvim je irelevantno da li je neko nešto čitao u novinama. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Pa, gospodine Mej, ovde se radi ....

SUDIJA MEJ: Nemojte sve vreme da se prepirete, samo pređite na nešto 
drugo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Dobro, gospodine Mej, vi smatrate da je 
nerelevantno da li su institucije Autonomne Pokrajine Zapadna Bosna, Srbije 
ili Republike Srpske sarađivale ...Fo
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SUDIJA MEJ: Hoćete li da nastavite sa unakrsnim ispitivanjem? Ukoliko želite 
moraćete da se prilagodite, ako ne, shvatiću da ste prekinuli, jer vi i dalje 
nameravate da se prepirete. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Na strani 6 svoje prve izjave, 
odnosno na strani 2 druge izjave u osmom pasusu kažete da je Arkan bio 
agent Državne bezbednosti, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I da ste to čuli od nekog Kaleta. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Koji je zajedno s njim radio, je l’ tako?   
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato da se to odnosilo 
svojevremeno na Državnu bezbednost Socijalističke Federativne Republike 
Jugoslavije? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da. I kada sam to rekla ja sam mislila na 
Državnu bezbednost SFRJ, znači nisam mislila da je radio kao agent za 
Državnu bezbednost Savezne Republike Jugoslavije, kao agent, govorim ili 
za Državnu bezbednost Republike Srbije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A samo da preciziramo vreme za koje 
tvrdite da je bio povezan sa Državnom bezbednošću SFRJ. To je bilo još u 
vreme kad je Stane Dolanc bio ministar unutrašnjih poslova, Slovenac, je l’ 
tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro da smo to pitanje bar raščistili. 
Na drugoj strani vaše prve izjave vi govorite kako su Radovan Stojčić-Badža 
i Arkan u 1991. godini dobro sarađivali, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi to znate iz nekog poverljivog izvora, 
pretpostavljam, pošto tada niste radili tamo? 
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: To znam iz ... Komandant je pričao o tome, 
a čak je i u kancelariji imao jednu sliku na kojoj se nalaze on i Badža, mislim 
na Stojčića pokojnog, da bi je kasnije sklonio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, recite mi, molim vas, pošto ste 
juče rekli da je nešto ružno rekao o Badži, samo da vas podsetim, na drugoj 
stranici vaše izjave, u stvari, prva stranica izjave, prva stranica izjave ali se 
vodi pod brojem 2. U drugom pasusu vi kažete: “Šverc je uvek opterećivao 
njihove odnose”. Govorite o odnosu između Arkana i policije. U tom pasusu 
govorite o Radovanu Stojčiću. Pa onda kažete: “Policija i Državna bezbednost 
nisu to odobravali, barem je meni tako izgledalo”, a juče ste rekli nešto u 
smislu da su maltene i oni švercovali. Jesam li vas ja dobro razumeo ili ne?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Državna bezbednost nije odobravala da se 
švercuje u toj meri. Znači, oni su bili svesni da od nečega Garda mora da se 
finansira, jer deo novca je dolazio od njih, ali nije sve. Znači morala je da se 
kupi hrana, gardaroba i ostalo, tako da su jednu količinu oni tolerisali.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A otkud znate da su uopšte tolerisali 
šverc? Kao što znate, policija ima zadatak da spreči šverc i to je stalno bilo 
pitanje koje se pokretalo i na političkim forumima i na sednicama Vlade 
i u izveštajima policije i tako dalje. I vi ovde kažete: “Policija i DB nisu to 
odobravali”. Dakle je l’ to smatrate da su u nekoj meri odobravali, a u nekoj 
meri nisu odobrabvali?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, smatram da je postojala mera do koje su 
oni odobravali. Recimo, za njih je bilo normalno da prođe jedan kamion a 
ne, recimo, dva-tri. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa otkud vi to znate?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: O čemu?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa o tome da je bila mera da prođe 
jedan kamion, a ne dva-tri kamiona.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Pa zato što su oni to komentarisali, odnosno 
sekretarica je komentarisala sa mnom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Koja sekretarica? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Frenkijeva.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste se vi lično upoznali sa tom 
sekretaricom?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I lično ste je poznavali? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I bili ste u prijateljstvu nekom s njom, 
je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne bih rekla prijateljstvo, više bih rekla 
poznanstvo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A juče vas je pitao u glavnom ispitivanju 
gospodin Najs, pošto ste govorili onda o Frenkiju i Jovici Stanišiću, da li vam 
je kad rekla o tome da li su komentarisali neki odnos sa mnom, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste rekli ‘’ne’’. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li je ikad, da li sam ikad ja ili 
neko od mojih saradnika imao bilo kakav kontakt sa vama i ... Odnosno ne 
sa vama lično, nego kad kažem, dobrovoljačkom gardom i tako dalje? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi, molim vas ... 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Mislim na vaše lične saradnike ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da ...
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: ... iz vašeg kabineta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E sad dobro, recite mi, pošto kažete da 
su se oni izdržavali, između ostalog i od šverca. Vi ste čitav jedan pasus ovde 
nabrojali, da sad ne čitam da ne bih uzimao vreme, raznih donatora Srpske 
dobrovoljačke garde, je l’ tako? 
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, bilo je i donatora.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste. Pa vas je onda prekinuo gospodin 
Najs da ne idete dalje. Vi ste pročitali samo bili Đovanija di Stefana (Giovanni 
di Stefano) i Kariće.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To ste rekli juče. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sinoć sam video na televiziji da Karići 
demantuju da su ikad sponzorisali bilo kakvu formaciju koja je bilo gde 
ratovala na prostorima nekadašnje Jugoslavije ...

SUDIJA MEJ: Nije bitno ono šta su Karići rekli na televiziji. Sasvim je jasno da 
bi oni nešto tako rekli. Idemo dalje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, vi ovde, vi ovde imenujete 
advokata Tomu Filu koji radi i za ovu instituciju ovde. Pa možda ... Da li je 
on bio u nekom predmetu branilac nekoga iz Srpske dobrovoljačke garde 
pa po tom osnovu bio u kontaktu ili vi tvrdite da je on novčano pomagao 
Srpsku dobrovoljačku gardu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: On je bio jedan od donatora Srpske 
dobrovoljačke garde. Znači, možda nije dao novac, ali je na bilo koji drugi 
način mogao da pomogne Srpsku dobrovoljačku gardu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa na kakav način bi on to mogao da 
pomaže Srpsku dobrovoljačku gardu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Uz pomoć svoje advokature, verovatno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa to znači da je mogao da se pojavi 
kao branilac u nekom predmetu, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Mogao je ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa to mu je valjda posao.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, šta tu ima nelegalno ako advokat 
radi svoj posao? U vezi sa tabulatorom 4 vi ste rekli, koliko sam ja zapisao, ja 
sam doduše dobio samo taj tabulator na engleskom, ne na srpskom. Vi ste 
verovatno spisak sastavili na srpskom jeziku, je l’ tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E sada, rekli ste da ste u taj spisak uneli 
pripadnike ....

TUŽILAC NAJS: Časni sude, spisak je na srpskom, na levoj strani. Oprostite, 
na desnoj strani. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste rekli da ste u taj spisak po svom 
sećanju, pretpostavljam, uneli pripadnike Srpske dobrovoljačke garde i 
Crvenih beretki, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A sad mi objasnite neka imena. Evo na 
primer, Abdić Fikret.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li smatrate da je on bio pripadnik 
Srpske dobrovoljačke garde ili Crvenih beretki? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali ste ga stavili na spisak pod brojem 1. 
On svakako nije bio pripadnik ni garde ni Beretki, je l’ tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Đovani di Stefano, koga ste naveli kao 
donatora, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prema podacima koje ja imam, bio je 
član Stranke srpskog jedinstva.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da i general Srpske dobrovoljačke garde.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa je l’ se borio on negde na nekom 
ratištu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, to je dobio kao neku počasnu 
funkciju zbog članstva u stranci i ugleda koji je imao u poslovnim krugovima, 
je l’ tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: I zbog novca koji je davao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ili zbog novca koji je davao, verovatno, 
ali nije se nigde borio, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Onda kažete Ljuban Ećim. Je l’ on bio 
član Srpske dobrovoljačke garde?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: On je bio osoba koji je sa gardom bio u 
području Banja Luke. On je bio vođa Crvenih beretki za Banja Luku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, zar ne piše ovde da je on šef 
Državne bezbednosti Republike Srpske u Banja Luci?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da. To je to.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prema tome, on nije ni član Srpske 
dobrovoljačke garde ni Crvenih beretki, nego šef Državne bezbednosti 
Republike Srpske u Banja Luci, je l’ tako ili ne? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Onda ste stavili Kariće u spisak. Pa jesu 
li Karići bili članovi Srpske dobrovoljačke garde i Crvenih beretki?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Taj spisak je napravljen ... Znači, stavljene 
su sve osobe koje sam ja pomenula, koje su na bilo koji način imali kontakt 
sa nama. Znači to nisu samo pripadnici Srpske dobrovoljačke garde. Znači 
tu smo stavili, ja sam stavila ljude, znači, koji su na bilo koji način dolazili u 
kontakt sa Strankom srpskog jedinstva ili sa Srpskom dobrovoljačko gardom. 
Braća Karić su čak kupili i ambulantna kola za Srpsku dobrovoljačku gardu 
u toku leta 1995. godine.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Čekajte, to je drugo. Poznato je 
da su oni pomagali medicinske ustanove i verovatno mnogima od njih 
kupili ambulantna kola i davali priloge bolnicama, potpuno na principu 
nediskriminacije. To vam je poznato?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ali mi je isto tako poznato da su na račun 
“Delija” uplatili novac.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Za kupovinu ambulantnog vozila?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne. Ambulantna kola su posebno kupili i 
donirali, a uplatili su novac na račun zadruge “Delije”.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A šta je ta zadruga “Delije”?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Zadruga “Delije” je bila jedna od kompanija 
koje je posedovao pokojni Željko Ražnatović-Arkan.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li je to onda možda bio neki 
poslovni odnos?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne, sa sigurnošću znam ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ako je kompanija?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ali zadruga “Delije” nije ništa radila sa 
Karićima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa kako vi to možete znati kad vi niste 
bili u toj zadruzi?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Zadruga “Delije” je bila ... Oni su nama 
donosili ... Mi njima novac. Znači kada bi pekara, znači novac od pekare 
ujutru i od poslastičarnice bi se nosio njima i uplaćivalo bi se. Kada bi tražili 
nešto da kupe nama, često bi rekli da nemaju novca. Jako je slabo radila ta 
firma.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Molim vas na spisak ste stavili 
Mihalja Kertesa koji je bio direktor carine jedno vreme. Je l’ on bio Crvena 
beretka ili član Srpske dobrovoljačke garde?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: On je bio osoba ... Znači nije bilo član ni 
Crvenih beretki ni SDG-a, on je bio osoba koja se zvala kad bi kamion bio 
zadržan na granici.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ali vi ste juče objasnili da je taj 
kamion, po onome kako ste vi to radili, samo prelazio preko teritorije SRJ od 
jedne granice do druge i išao u istočnu Slavoniju.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, a zatim bi se ta ista roba vratila u 
Beograd.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A kakve veze Kertes onda ima s tim 
ako granicu s jedne i s druge strane pređe zapečaćen kamion, koji se pusti, 
koji, znači, nije namenjen uvozu u Jugoslaviju, kakve veze onda ima on s 
vašim švercom, kad onda na malo, na raznim vašim vozilima to prenosite iz 
istočne Slavonije?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Zato što kada bi kamion bio zaustavljen, 
kamion nije čekao. Znači obično su kamioni dugo čekali. Nakon poziva 
Milice, tako se zvala sekretarica Kertesa koju je komandant zvao, kamion bi 
onda bio pušten.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, znači tražio bi neku protekciju 
da se propusti roba za istočnu Slavoniju.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da se propusti i da ne prelazi carinu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da se ... Ali da ide za istočnu Slavoniju, 
a ne za Jugoslaviju, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ali je ta roba završavala posle istočne 
Slavonije u ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je sad stvar vašeg šverca. Ja vas 
pitam za ovo, za ovaj odnos sa carinom. Onda ste upisali Dušana Lončara 
komandanta Vojske Republike Srpske Krajine u istočnoj Slavoniji, Baranji i 
zapadnom Sremu. Je li on bio pripadnik Crvenih beretki ili Srpske dobro
voljačke garde?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Upisali ste i Aleksandra Martinovića koji 
je nosio brašno za Arkanovu pekaru, pa bio vozač u štabu. Je li on bio borac 
neki ili član Srpske dobrovoljačke garde ili je radio kao šofer koji nosi brašno 
u pekaru?
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: To brašno je bitno jer je to brašno uzimano 
od Crvenog krsta (ICRC, International Committee of the Red Cross) i nošeno 
za Arkanovu pekaru.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A kako ste mogli da dobijete brašno iz 
Crvenog krsta za pekaru koja je komercijalni posao?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Molim?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa pekara je komercijalni posao. Kako 
ste mogli da dobijete od Crvenog krsta brašno za pekaru?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Pa zato što je Srpska dobrovoljačka garda 
mogla na osnovu nečega, ni sama ne znam zbog čega, Aleksandar Martinović 
je bio vozač u štabu Srpske dobrovoljačke garde i on bi išao u Crveni krst i 
uvek je govorio da mora prvo da sačeka dok Frenkijevi ljudi uzmu šta njima 
treba iz Crvenog krsta, a nakon toga je on uzimao. On je uzimao brašno i 
ulje, ono šta je najviše trebalo za pekaru.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, recite mi ...

SUDIJA MEJ: Samo trenutak. Molim vas da pravite pauzu između pitanja i 
odgovora.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Matović Tomo. Mirko Tomov, 
kako kažete, novinar koji je izveštavao o Srpskoj dobrovoljačkoj gardi. Pa je 
li on bio član neke vojne jedinice ili je bio novinar koji je pratio jedinicu i 
izveštavao o tome, pisao u novinama.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: On je bio novinar koji je radio za časopis 
“Stranka srpskog jedinstva”.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle nije bio nikakav borac, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A onda govorite o Jugoslavu Mićiću-
Jugi koji je bio vozač u štabu u Beogradu, a poginuo u Kladuši. To vam je 
jedan od ta dva poginula, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li dozvoljavate da je 
možda poginuo zato što ga je negde kao vozača koji je transportovao nešto, 
pogodila neka ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Ali vi niste tamo bili s njim u 
borbi da biste znali da je ono poginuo u akciji. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ali kad telo vojnika stigne u Beogad, 
postavljalo bi se pitanje kako je on poginuo na frontu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li je vama poznato da su upravo od 
strane rukovodstva Autonomne Pokrajine Zapadna Bosna oni bili unajmljeni 
da pomažu kao instruktori armiji Autonomne Pokrajina Zapadna Bosna?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li vam je poznato, dakle, da je 
novac koji je za to dolazio, vi kažete preko SDB-a, bio novac koji su vlasti 
Autonomne pokrajine Zapadna Bosna plaćale za posao koji je trebalo oni da 
obave, a to je, znači, obuka, instruktaža i tako dalje? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, oni su primali novac od Fikreta Abdića za 
vreme Velike Kladuše, ali se nije samo završilo na obuci. Pripadnici Garde su 
bili na frontu, znači borili su se za Fikreta Abdića.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) 
...  ovde. Čije ime je Mirjana?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nije Mirjana nego Marijana.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Marijana, dobro. I kažete da je ubila 
zatvorenika u Kladuši?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa je l’ ona bila član Srpske dobrovoljačke 
garde? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači imali ste i žene članove Srpske 
dobrovoljačke garde?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ona je bila jedina koja je išla na front.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A otkud znate da je ona ubila 
zatvorenika?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Zato što su ranjenici govorili o tome.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I vi ste sigurni u svaku stvar koju vama 
neko ispriča da je ona istinita, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

SUDIJA MEJ: To je komentar.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Pitao sam vas za Pelevića. Pelević 
je bio politički rukovodilac. I sad je predsednik Stranke srpskog jedinstva i 
narodni poslanik, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, on se bavio političkim delovanjem 
Stranke srpskog jedinstva. On nije bio pripadnik Srpske dobrovoljačke garde 
u borbenom smislu, je l’ tako ili nije?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Za period mog boravka, jeste tako kako ste 
rekli.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Da pokušam da skratim. Vrlo 
mi je kratko vreme. Molim vas, recite mi, vi ste ovde govorili u jednom 
kontekstu pa vas molim, ako možete toga da se setite, nešto kao kada bi 
trebalo nešto da pređe preko Rače, išlo noću i na neki način se švercovalo, 
je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Šverc se nije odnosio na prelaz Raču. Tu se 
odnosilo na stvari, ali, ovaj, to se odnosilo na period operacije Banja Luka 
i nakon toga, znači korišćen je prelaz Rača na koji smo se najavljivali na 
određeni broj telefona i naše vozilo bi prešlo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li je vama poznato da su 
naše vlasti posle onog odbijanja Vens-Ovenovog plana (Vance-Owen Plan) 
na Skupštini Republike Srpske maja 1993. godine, uveli blokadu bili? Da li 
vam se ... Da li se sećate toga?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li se sećate toga da su onda došli 
i međunarodni monitori da kontrolišu tu blokadu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li znate da je taj monitoring bio i 
na Rači, odnosno na svim prelazima? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa kako su onda oni pored tih 
međunarodnih monitora mogli da idu sa svim tim teretima o kojima vi 
govorite? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Od nas je traženo samo da kad imamo nešto 
za jedinicu koja se nalazi u Banja Luci, da samo najavimo na Rači i da će ona 
stići do Banja Luke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. To je jedino šta vi znate o 
tome.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Kako mislite jedino?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li vam je poznato da je bila 
kontrola međunarodnih posmatrača, ne posmatrača, nego kontrolora na 
svim tim prelazima?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Znam, zato smo i najavljivali Državnoj 
bezbednosti kada prelazimo, jer se nismo najavljivali na prelazu kod 
Erduta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi kažete da ste dva-tri puta 
nedeljno razgovarali sa Frenkijevom sekretaricom, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I ona vam je govorila da on ne može da 
donese odluku bez odobrenja Jovice Stanišića. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: To mi nije govorila ... Da, to mi je rekla. Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa nije mi jasno kako i u kom svojstvu 
može sekretarica sekretarici drugoj da objašnjava šta njen šef može ili ne 
može da odluči? Kakve to ima veze sa vašim poslom? Ko vam je to rekao 
da kažete?

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

208

SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nisam razumela pitanje? Ja bih vas molila da 
konkretizujete.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa prilično je apsurdna vaša tvrdnja 
pa vas zbog toga pitam kako je to moguće da vama sekretarica jednog 
funkcionera Državne bezbednosti objašnjava koga treba njen šef da pita, ko 
može da donese odluku ili ne. Da li vam se to čini logičnim? Jednostavno, ja 
sugeriram da ste vi to izmislili ili da vam je neko rekao da to kažete.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja nisam izmislila. To je njena rečenica. Znači 
ja samo prenosim ono šta mi je ona govorila. Nit sam izmislila nit mi je 
iko sugerisao da kažem. A ako je to nelogično, to je onda stvar njena, a ne 
moja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi, dakle, tvrdite da je vama ona 
objašnjavala kako funkcioniše njen šef i koga on mora da pita ...

SUDIJA MEJ: Ne. To je vaš komentar.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi ste ... Rekli ste ...

SUDIJA MEJ: Samo trenutak. Za zapisnik, naime, treba da piše da je reč o 
komentaru. Nastavimo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Bio bih vam zahvalan, gospodine Mej, 
kada biste ispravljali transkript i kad netačno zabeleže i ono šta ja govorim, 
jer ja nemam ...

SUDIJA MEJ: To vi sami možete da uradite, gospodine Miloševiću, ako imate 
razloga za zabrinutost.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Svedokinjo B-129, rekli ste da je Arkan 
uvek išao kod Frenkija, je l’ tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A niste videli nikad da je Frenki bio kod 
Arkana?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Bio je samo jedanput rano ujutro na 
parkingu.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. To sam čuo juče. Vi ste ga videli 
na parkingu da ulazi ili izlazi iz automobila?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Stajao je na našem parkingu kada sam ja 
došla na posao. Pitala sam stražara “ko je ovaj gospodin?” On je rekao da je 
to osoba koja traži komandanta. Nakon toga sam ja pozvala i komandant je 
došao iz svoje kuće sa ‘’05’’. Zatim su oni otišli, da bi mi komandant posle 
rekao ko je to.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste govorili o tome da su bile bliske 
veze sa DB-om. Da li je iko od Srpske dobrovoljačke garde bio pripadnik 
DB-a?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da li mislite u toku ratnih operacija?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja mislim u toku sveg onoga šta vi znate. 
Ili da preciziram pitanje: da li je bilo ko od njih imao legitimaciju Državne 
bezbednosti?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. Kažete da su prevoženi, 
da je prevoženo neko naoružanje. Pitao vas je gospodin Najs, a vi ste rekli 
“samo pištolji i uniforme”, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pitao vas je da li su u Beogradu mogla 
da budu korišćena vozila sa vukovarskom tablicom? Da li se sećate tog 
pitanja?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li se sećete da su sa svim tablicama 
iz bivših jugoslovenskih republika mogla da se vide vozila na ulicama 
Beograda i skopskim i vukovarskim i zagrebačkim i bijeljinskim i slovenačkim 
i tako dalje? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle nikakve specifičnosti nema u 
korišćenju bilo kakvih vukovarskih tablica, je l’ tako ili ne? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Pitao vas je gospodin Najs o 
novcu koji je stizao iz operacije Velika Kladuša, odnosno gde su plaćani oni? 
Pitao vas je “A odakle Abdiću novac?” Vi ste rekli da ne znate. Kakve veze, 
kakve veze mogu oni da imaju sa poreklom Abdićevog novca? Da li ste ikad 
ustanovili neku takvu vezu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ko da ima vezu sa novcem Fikreta Abdića?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa rukovodstvo Autonomne Pokrajine 
Zapadna Bosna koje je angažovalo te instruktore i stručnjake Srpske 
dobrovoljačke garde je plaćalo za tu obavezu, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I to je novac koji je dolazio do vas i 
odatle su plaćani ljudi koji su obavljali te poslove, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Novac je dolazio do mene ... Samo novac za 
ranjenike. Oni su direktno plaćani na terenu, borci.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Oni tamo na terenu jer su bili 
tamo. A ranjenici koji su bili u Beogradu, stizala im je odande plata i vi ste 
im to delili u Beogradu, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I to je bio novac vlasti Autonomne 
Pokrajine Zapadna Bosna, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. Vi ste juče komentarisali 
jednu fotografiju koju vam je prikazala druga strana kao fotografiju iz 
Bijeljine. Vi ste rekli da to nije Bijeljina, nego Brčko, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da ste prepoznali Srđana Golubovića 
koji ima nadimak Maks, je l’ tako?  
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je to tačno da taj Srđan Golubović-
Maks nema nikave veze sa ubistvom, niti bilo kakvu odgovornost sa ubistvom 
te osobe koja se vidi na fotografiji? 
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: To sam ja isto i rekla da je meni, prema 
mojim saznanjima, on je došao do te ... Znači prišao je toj ženi tek kad je 
ona bila mrtva.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Fotografija je dakle napravljena kad su 
oni došli i nastojali da identifikuju o čemu se radi ili da vide da li je u pitanju 
ranjenik ili neko ko je već poginuo? Dakle, nikakve veze to ubistvo nema sa 
aktivnošću Srpske dobrovoljačke garde?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Što se te slike tiče, zašto su oni tu prišli, 
ja mogu samo da pretpostavljam. Ja samo znam da je ta osoba, Maks, 
rekla da je imala puno problema što je prišla, što je prišao ženi s puškom, 
pokušavajući da je okrene. Znači to je ono šta je meni Maks rekao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. On je imao problema što se 
uopšte našao u blizini mrtve osobe, ali, koliko ja razumem, vi nikakvu ... 
Nemate nikakav podatak o nekakvoj njegovoj odgovornosti ili odgovornosti 
bilo kog pripadnika Srpske dobrovoljačke garde za smrt te osobe, je l’ tako 
ili nije? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Tako je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi nikada niste videli Radovana Stojčića 
Badžu, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Lično ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali čuli ste da je izbacio iz Erduta Arkana 
i da je zato Arkan bio ljut, je l’ tako? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa da li vam je poznato da je on 
pomagao da se uvede red na poziv vlasti Republike Srpske Krajine i da je, s 
obzirom da je imao autoritet, jedino on i mogao da izbaci njih iz Erduta?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali vi ste juče pomenuli Radovana 
Stojčića i neku njegovu vezu sa nekakvim švercom. Pošto je on bio jedan 
vrlo častan čovek i patriota, da li vi imate bilo kakvo saznanje da se on bilo 
kada bavio nekakvim švercom?
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SUDIJA MEJ: Samo trenutak. Optuženi tvrdi da je Stojčić uvaženi čovek, 
dostojan poštovanja. Znate li da li je to tačno?
 
SVEDOK B-129: Ne znam.

SUDIJA MEJ: To je vaša tvrdnja. Ono šta je u dokaznom materijalu pred 
Sudom je da je on učestvovao u švercu. Idemo dalje. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne, gospodine Mej. Ja sam shvatio da 
svedokinja upravo kaže suprotno, da ona nema nikakav podatak o tome da 
je on učestvovao u švercu. Je li tačno, svedokinjo B-129?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Niste mi dozvolili da završim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, izvolite.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Prema pričama Arkana zašto je on bio ljut, 
pored toga što je bio ljut za kamp, bio je ljut i zbog toga što su njih dvojica 
prekinuli trgovinu. To se odnosilo ... On je mislio na krijumčarenje, jer, prema 
njegovom mišljenju, Badža je hteo da zadrži veliki deo zarade za sebe.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo trenutak, molim vas. Ali, u svojoj 
izjavi ste rekli da su se njih dvojica svađali, da su odnosi između njih postajali 
zategnuti. Citiram tačno šta ste rekli: ‘’Policija i DB to nisu odobravali.’’ 
Drugim rečima, nisu odobravali krijumčarenje. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja sam govorila o periodu 1995. godine. 
Ta se rečenica odnosi na taj period, rečenica koju ste vi sad citirali. Odnosi 
se na 1995. godinu, ali ja vam sad pričam o onome šta ja znam u vezi 
sa Stojičićem, Badžom i komentarima ili bolje da kažem, o onome šta je 
pokojni komadant govorio o njima. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Znači nemate nikakva druga 
saznanja u vezi sa umešanošću Radovana Stojičića u tim nečasnim 
aktivnostima? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. I kad ste ono rekli da njihovi 
odnosi nisu bili dobri? Je li to bilo 1993. godine?
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: 1993., 1994. godine i sve do kraja moje 
službe u Srpskoj dobrovoljačkoj gardi oni nisu komunicirali, uopšte nisu 
pričali. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vidim. Njihovi odnosi nisu bili dobri, 
ali vi tvrdite da je Srpska dobrovoljačka garda išla na različita ratišta pod 
pokroviteljstvom policije.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Koliko ja znam, pokojni Stojičić je bio u Javnoj 
bezbednosti, a Srpska dobrovoljačka garda je bila u kontaktu sa Frenkijem 
koji je radio u Državnoj bezbednosti. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Hoćete li da kažete da su Javna 
bezbednost i Državna bezbednost, iako delovi istog Ministarstva unutrašnjih 
poslova, bile angažovane u suparničkim aktivnostima?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Možete li da budete malo određeniji?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je ... Znate da je Ministarstvo 
unutrašnjih poslova imalo dva odelenja, a to su Javna bezbednost i Državna 
bezbednost?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vi tvrdite da su Javna bezbednost 
i Državna bezbednost radile jedna protiv druge, odnosno da su oni bili u 
svađi sa Javnom bezbednošću dok su sarađivali sa Državnom bezbednošću? 
Zar je to moguće?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, jer sam ja to videla. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Videli ste Frenkija da kontaktira Arkana? 
To ste videli? 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, a sa Stojičićem nije imao nikakvog 
kontakta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I sada govorite da se pokojni Arkan 
vama, kao studentu i administrativnom radniku koji je radio skraćeno 
radno vreme u to doba, poveravao u vezi sa svojim odnosima sa najvišim 
zvaničnicima policije: sa kim je bio u dobrim odnosima, a sa kim u lošim? 
Jeste li bili toliko bliski sa njim?
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Arkan je imao običaj da komentariše u 
kancelariji svoje veze sa drugima. Kada kažem ‘’da komentariše svoje veze 
sa drugima’’ mislim na ljude sa kojima je bio u kontaktu. Dakle, imao je 
običaj da komentariše i preispituje te stvari. To nije bilo pitanje poverljivih 
ili javnih stvari. Ko god da je bio u tom trenutku u kancelariji, mogao je da 
čuje šta on priča. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, ko god da je bio tamo, on bi 
mu objašnjavao da ga je Frenki pitao da mu Srpska dobrovoljačka garda 
pomogne?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Koliko se sećam, vaše prethodno pitanje se 
odnosilo na  Stojičića. Govorili ste o visokim zvaničnicima ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Što se tiče Frenkija, rekao je to meni i još 
možda trojici ljudi u kancelariji. Dakle, o budućim aktivnostima nije pričao 
sa svima, ali je znao da priča o aktivnostima iz prošlosti. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. Dakle, govorite o ‘’operaciji 
Pauk’’ i da je Frenki zvao Arkana telefonom da traži pomoć i da je Arkan 
onda vama ispričao da ga je ovaj zvao. Je li tako?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Samo je rekao da ga je Frenki zvao i da treba 
da zovem imena sa liste na kojoj je bilo 40 ljudi. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, s obzirom da ste vi očigledno 
bili osoba od najvećeg poverenja, recite mi pod kojim uslovima je on pristao 
da angažuje svoje ljude u Velikoj Kladuši, pošto je novac dolazio odatle, 
mislim na plate i tako dalje? Dakle, da li znate pod kakvim uslovima je on 
dogovarao svoju umešanost sa vlastima Zapadne Slavonije?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali znate da je pravio aranžmane sa 
njima?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ste bili u Velikoj Kladuši?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE:  Čak ste rekli da Arkan nije išao tamo.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, on takođe nije bio tamo. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE:  Znači ni vi ni Arkan niste bili u Velikoj 
Kladuši?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne, nismo bili. Nismo išli tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. Postoji kontradikcija koju 
ne mogu da objasnim bez vaše pomoći. Rekli ste da su vlasti u Velikoj 
Kladuši slale pare preko DB-a, a sa druge strane da su vam borci rekli da su 
videli Abdićevog sledbenika kako daje pare Legiji i da je on taj novac davao 
članovima Srpske dobrovoljačke garde. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ali tu nema nikakve kontradikcije. Ljudi 
koji su bili na terenu bi primali novac tako što bi Legija otišao da vidi Fikreta 
Abdića, uzeo bi novac od njega i davao ga članovima. Sa druge strane 
novac je dolazio preko DB i bio deljen borcima koji su bili ranjeni u Velikoj 
Kladuši. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Dakle to je vaše objašnjenje, 
dakle on je otišao u štab Autonomne Pokrajine Zapadna Bosna, je li tako?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I taj štab Zapadne Bosne je bio zadužen 
za operaciju u Velikoj Kladuši?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja mogu samo da pretpostavim. Ne mogu da 
tvrdim da nisu bili. Nisam bila tamo. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE:  Da li biste nam mogli dati imena 
članova Srpske dobrovoljačke garde koji su vam dali te informacije kako 
bismo i njih mogli da pozovemo ovde? Ako je potrebno možemo da se 
prebacimo na privatnu sednicu kako biste nam to rekli. Da li biste li nam 
rekli imena tih ljudi?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Prva osoba je Milorad Luković Legija.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kada ste poslednji put videli Milorada 
Lukovića Legiju?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Kada sam ga poslednji put videla? 1999. 
godine.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE:  I kada vam je pričao o tome?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Kada je dolazio u štab u toku operacije Velika 
Kladuša. 

SUDIJA MEJ: Situacija je sledeća: očigledno će zgrada, a svi treba da budu 
obavešteni, potpuno da bude zatvorena u 15.00. Svi će biti zamoljeni da 
napuste zgradu. Kako bismo imali dovoljno vremena, današnje ispitivanje 
će da bude završeno najkasnije u 14.45, što znači ako je moguće i nekoliko 
minuta pre. Gospodine Miloševiću, da li ćete da završite sa vašim unakrsnim 
ispitivanjem oko ili pre 14.30? Gospodine Tapuškoviću, vi ćete da imate 
pet minuta. Neće da bude dodatnog ispitivanja. Izneću ovu odluku koju 
nameravam da kažem već nekoliko dana i zatim ćemo da zaključimo 
zasedanje. Da?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Dobro, gospodine Mej, ja očigledno neću dobiti 
vreme koje mi pripada, ali to nije prvi put. 

SUDIJA MEJ: Imaćete skoro isto vremena koliko i Tužilaštvo. Ovo je prvi put, 
koliko ja vidim, da na suđenju imate pet minuta manje nego Tužilaštvo. Da 
nastavimo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Sve ovo da li je Frenki išao u 
Veliku Kladušu ili nije i kada, ste saznali od njegove sekretarice, je li tako?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, od sekretarice i od ranjenika koji su bili 
u Velikoj Kladuši, ljudi koji su bili u Velikoj Kladuši i bili ranjeni, pa se potom 
vratili u štab Srpske dobrovoljačke garde.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A ko su bili “Tigrovi” koje ste 
pomenuli, koji su vam rekli da su bili prvo u centru na planini Tara?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Želite njihova imena?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Nebojša Đorđević Šuca, Žarko Aleksić zvani 
‘’Marinac’’. To su neki od ljudi iz prve grupe. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Kad već znate toliko, možete li 
da mi kažete koliko je ljudi, od vaših članova Srpske dobrovoljačke garde, 
bilo obučavano u centru na planini Tari?
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SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Oni su bili tamo veoma kratko i to sam rekla 
i u svojoj izjavi. Nisu bili tamo duže od sedam dana. Govorim o prvoj grupi. 
Ne znam za drugu grupu. Bili su tamo sedam dana. Posle toga su prebačeni 
u Veliku Kladušu. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I recite mi kakva to obuka traje sedam 
dana? Imate li predstavu?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne znam šta su tamo radili, a ne znam ni da 
li je to uopšte bila obuka. Kad su otišli, proveli su nedelju dana u centru na 
Tari. A sad da li je to bila obuka ili su čekali, ne znam. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Možda je to mogao da bude neki 
odmor
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne verujem da je to bio odmor. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Šta su drugo mogli da rade na planini 
Tari? Da li su ti ljudi koje ste sad pomenuli bili neobučeni za ratne operacije? 
Da li je tim ljudima bila potrebna obuka?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali da li imate bilo kakvu predstavu o 
tome šta su mogli da rade na Tari?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa zašto ste onda o tome svedočili? 

SUDIJA MEJ: Da, hajde da nastavimo. Taj komentar nema poentu.
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. U vašoj izjavi od 9. i 10. novembra 
2002. na strani 4, treći paragraf, rekli ste da smo ja i Jovica Stanišić bili bliski. 
Ko vam je to rekao? Da li vam je Jovica Stanišić to rekao?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne, niko mi to nije rekao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, kako ste onda to zaključili?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Sasvim je normalno da šef Državne 
bezbednosti bude odgovoran predsedniku Republike Srbije.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle izvodite zaključak na osnovu 
pozicija koje su  ljudi zauzimali, a ne zato što ste znali da smo bili bliski?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: To je bila samo izjava. Nemam nikakva 
saznanja o vama niti o gospodinu Stanišiću. Ja sam samo rekla da prema 
našem pravu, normalno je i logično da šef Državne bezbednosti bude 
odgovoran predsedniku države.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je u redu. Ja sa samo želeo da znam 
na čemu zasnivate tu svoju tvrdnju. Ako je zasnivate na pravu, u redu je, 
možemo da nastavimo. 
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Samo na osnovu prava. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Rekli ste da je Mihailo Ulemek dao 
intervju za beogradske dnevne novine nakon čega je Frenki nazvao Arkana i 
pitao ga, ‘’šta ta tvoja budala radi’’. Da li ste slušali taj razgovor?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne, nisam, ali mi je pokojni komadant besno 
rekao, ‘’Zovi ga, jer je ovaj Frenki poludeo, dao je intervju za novine’’, i 
rekao mi je da pošaljem nekoga da kupi primerak tih  novina da vidi šta je 
ovaj rekao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Znači, opet vam je davao neka 
objašnjenja. Ali u vašoj izjavi od 8. i 9. jula 2002. u poslednjem paragrafu na 
poslednjoj strani rekli ste da niste znali kako se ukradena roba delila.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Mislite na terenu, ukradena roba na terenu?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne znam. Pitam vas jer ste izjavili da nije 
bilo pljačkanja, u šta verujem. Stoga, je li istina da vas je istražitelj pitao kako 
se ukradena roba delila?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jeste i ja sam im rekla da nije bilo kradene 
robe, da je nisam videla ili čula za nju, niti je ko takvu robu donosio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, svedoče 129, znači, istražitelj 
vas je pitao kako se kradena roba delila, što znači da je kradena roba 
postojala?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Pitali su me da li je iko pljačkao i da li sam ja 
videla bilo šta, na šta sam im ja odgovorila da nisam niti videla niti čula za 
bilo kakvu robu.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Znači, sugerisali su vam da su 
oni bili umešani u pljačkanje?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ništa mi nisu sugerisali. Jednostavno su mi 
postavili pitanje u vezi sa tim, kao što su to radili i u vezi sa ostalim stvarima. 
Tužilaštvo mi ništa nije sugerisalo.
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne mislite li da je to pitanje koje navodi, 
ako vas pitam kako se delila ukradena roba? To, naravno, podrazumeva da 
ste pljačkali.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja to ne bih nazvala sugestijom, nazvala bih 
to nedostatkom saznanja ili pogrešnim informisanjem.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li se slažete samnom da je zadatak 
vojne policije koju je garda oformila bio da spreči krađe, pljačkanja i nered?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ste im to objasnili?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, ja mislim da to dugujete vašem 
pokojnom komadantu kako njegovo ime ne bi bilo okaljano i kako mu se ne 
bi pripisivale stvari koje nije uradio.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ja njemu ništa ne dugujem.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: S obzirom da znate sve o Srpskoj 
dobrovoljačkoj gardi, recite mi kakav je bio odnos između Arkana i njegovih 
ljudi ukoliko bi oni napravili neki prekršaj, recimo ako su krali ili bilo kakav 
prekršaj?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Mislite prema oficirima ili uopšte?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Oboje.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Kazne su bile stroge: između 50 i 100 bičeva 
po leđima. 

SUDIJA MEJ: Gospodine Miloševiću, skoro je 14.29. Dozvoliću vam samo 
još jedno pitanje. Upravo smo saznali da svi treba da napustimo zgradu u 
15.00. Zgrada će da bude zatvorena do utorka ujutru. Stoga, kako bismo 
svi imali dovoljno vremena da izađemo, gospodine Tapuškoviću, bojim 
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se da ćemo vaše unakrsno ispitivanje morati da preskočimo. Gospodine 
Miloševiću, ako želite imate još jedno pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ako je samo jedno pitanje. 
Svedoče 129, objasnili ste da je svaki dokument koji je čuvan u prostorijama 
... Ne čujete me?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Ne. Možete li da ponovite pitanje? Nisam 
čula početak.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Objasnili ste da se svaki dokument, 
svako pismeno koje se čuvalo u prostorijama Srpske dobrovoljačke garde ili 
Stranke srpskog jedinstva svako veče uništavao.
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Da, ili narednog dana.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ili narednog dana. U redu. Recite mi, 
molim vas, kako to da vaš ceo dnevnik nikad nije bio uništen? Možda ga 
niko nije smatrao ozbiljnim dokumentom?
SVEDOK B-129 – ODGOVOR: Znali su za moju svesku, ali kad bih odlazila 
niko ne bi tražio da je ostavim. To je bio moj lični rokovnik.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vaš lični prokovnik ...

SUDIJA MEJ: To je to. Dobili smo odgovor i sada prekidamo s radom. Sad je 
14.30, koliko vidim. Žao mi  je, gospodine Tapuškoviću, što ne možemo da 
dozvolimo i vaše unakrsno ispitivanje, a ni dodatno ispitivanje.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIC: Časni Sude, mogu da budem veoma 
kratak.

SUDIJA MEJ: Ne.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Ali mislim da bi bilo veoma korisno.

SUDIJA MEJ: Siguran sam da bi bilo, ali okolnosti nam ne dozvoljavaju. 
Tačnije, treba da izvedemo optuženog iz zgrade. 

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, nekoliko stvari koje su veoma 
bitne za vas, za sudije, su propuštene.
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SUDIJA MEJ: Možete to da podnesete u pisanoj formi, ako želite. Da.

TUŽILAC NAJS: Lista svedoka za sledeću nedelju, počevši od ponedeljka se 
malo promenila. Mogu li samo da priložim listu kako bi optuženi mogao da 
se pripremi preko vikenda?

SUDIJA MEJ: Da.

TUŽILAC NAJS: Ako želi da zapiše, jer nema načina da će pisanu verziju 
da dobije  u toku dana. B-1489, zatim C-48, zatim B-108, zatim Patrik Bol 
Patrick Ball, zatim Dževad Guzić, zatim ... (izbrisano po nalogu Pretresnog 
veća) ...

SUDIJA MEJ: Dobro. To je za ponedeljak. Ali, počećemo sa administrativnim 
pitanjima i jedva da ćemo nešto malo da imamo posla sa svedocima. 
I dozvolite mi da izreknem sada onu odluku. Neću da zalazim u detalje. 
Ona polazi od naših ranijih odluka i primenjuju se ista načela. Odnosi se 
na sledeće svedoke: C-1072, 1073, 1102, 1160, 1166, 1186, 1192, 1202, 
1205. Ovi svedoci će da budu pod Pravilom 92bis, osim četvorice koje će i 
Tužilaštvo uživo da ispituje. Njihove izjave će da budu prihvaćene. Sve mora 
da bude dostupno za unakrsno ispitivanje iz razloga koji su izloženi u našim 
ranijim zaključcima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Mej.

SUDIJA MEJ: Gospodine Miloševiću, nemamo vremena. Šta je sad?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Treba mi samo 10 sekundi. U transkriptu postoji 
broj koji se ne vidi u potpunosti. Hteo bih samo da potvrdim redosled 
svedoka, da vidim da li sam zabeležio sve kako treba. B-1489 je prvi, je li 
tako?

TUŽILAC NAJS: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Zatim C-48, B-108, Patrik Bol (Patrick Ball), Dževad 
Guzić ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... je li tako?

TUŽILAC NAJS: Jeste.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Hvala.

SUDIJA MEJ: Svedoče 129, hvala vam što ste došli na Međunarodni sud da 
date svoje svedočenje. Ono je sada završeno i možete slobodno da idete. 
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